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VOORZITTER : De heer Norbert De Batselier

– De notulen van de jongste vergadering worden
ter tafel gelegd.

– De vergadering wordt geopend om 14.07 uur.

De voorzitter : Dames en heren, de vergadering is
geopend.

BERICHTEN VAN VERHINDERING

Vera Dua, Johan Malcorps : ambtsverplichtingen ;

Carlos Lisabeth, Jef Sleeckx : familieverplichtin-
gen.

ONTWERPEN VAN DECREET

Indiening en verwijzing

De voorzitter : De volgende ontwerpen van decreet
werden ingediend :

– Ontwerp van decreet houdende diverse bepa-
lingen naar aanleiding van de begroting 1999
– 1299 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar alle terzake bevoegde Commis-
sies.

– Ontwerp van decreet tot wijziging van het de-
creet van 3 maart 1993 houdende het statuut
van de terreinen voor openluchtrecreatieve ver-
blijven
– 1304 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor Werkgele-
genheid en Economische Aangelegenheden.

– Ontwerp van decreet houdende instemming
met het verdrag houdende het statuut van de
Europese Scholen, en de bijlagen I en II, onder-
tekend in Luxemburg op 21 juni 1994
– 1310 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor Buitenland-
se en Europese Aangelegenheden.

– Ontwerp van decreet tot wijziging van het de-
creet van 23 januari 1991 inzake de bescher-
ming van het leefmilieu tegen de verontreini-
ging door meststoffen en tot wijziging van het
decreet van 28 juni 1985 betreffende de milieu-
vergunning
– 1317 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor Leefmilieu
en Natuurbehoud.

– Ontwerp van decreet betreffende het voeren
van een beleid ter aanmoediging van de techno-
logische innovatie
– 1319 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Verenigde Commissies voor
Onderwijs, Vorming en Wetenschapsbeleid en
voor Werkgelegenheid en Economische Aange-
legenheden.

– Ontwerp van decreet betreffende de geestelijke
gezondheidszorg
– 1322 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor Welzijn, Ge-
zondheid en Gezin.

– Ontwerp van decreet tot wijziging van het de-
creet van 22 februari 1995 tot regeling van het
administratief toezicht op de provincies in het
Vlaamse Gewest
– 1323 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor Binnenland-
se Aangelegenheden, Stadsvernieuwing en
Huisvesting.

– Ontwerp van decreet tot wijziging van het de-
creet van 28 april 1993 houdende regeling, voor
het Vlaamse Gewest, van het administratief toe-
zicht op de gemeenten
– 1324 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor Binnenland-
se Aangelegenheden, Stadsvernieuwing en
Huisvesting.

– Ontwerp van decreet houdende goedkeuring
van het samenwerkingsakkoord van 20 oktober
1998 tussen de Vlaamse Gemeenschap en het
Waalse Gewest betreffende de integratie van
personen met een handicap
– 1325 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor Welzijn, Ge-
zondheid en Gezin.

– Ontwerp van decreet tot wijziging van de decre-
ten betreffende inspectie en begeleidingsdien-
sten
– 1326 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor Onderwijs,
Vorming en Wetenschapsbeleid.
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– Ontwerp van decreet tot regeling van de rechts-
positie van het statutair en contractueel perso-
neel van het VRT-Filharmonisch orkest en het
VRT-koor
– 1327 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor Cultuur en
Sport.

– Ontwerp van decreet tot wijziging van het de-
creet van 7 november 1990 houdende vaststel-
ling van het wapen, de vlag, het volkslied en de
feestdag van de Vlaamse Gemeenschap
– 1328 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor Cultuur en
Sport.

– Ontwerp van decreet houdende de organisatie
van de ruimtelijke ordening
– 1332 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor Ruimtelijke
Ordening, Openbare Werken en Vervoer.

– Ontwerp van decreet betreffende de openbaar-
heid van bestuur
– 1334 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor Staatsher-
vorming, Algemene Zaken en Verzoekschriften.

VOORSTELLEN VAN DECREET

Indiening en verwijzing

De voorzitter : De volgende voorstellen van de-
creet werden ingediend :

– Voorstel van decreet van mevrouw Cecile Ver-
wimp-Sillis en mevrouw Vera Dua houdende
wijziging van het decreet van 16 mei 1996 tot
vaststelling van de regelen inzake de werking
en de verdeling van het Sociaal Impulsfonds
– 1300 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor Binnenland-
se Aangelegenheden, Stadsvernieuwing en
Huisvesting.

– Voorstel van decreet van de heren Georges
Cardoen, Herman De Loor, Mark Van der
Poorten, Marcel Logist, John Taylor en André
Kenzeler houdende de oprichting van een Hoge
Raad voor Binnenlands Bestuur

– 1302 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor Binnenland-
se Aangelegenheden, Stadsvernieuwing en
Huisvesting.

– Voorstel van decreet van de heer John Taylor
houdende het afsluiten van een bestuursak-
koord tussen de Vlaamse regering en de provin-
cies, gemeenten en OCMW’s
– 1305 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor Binnenland-
se Aangelegenheden, Stadsvernieuwing en
Huisvesting.

– Voorstel van decreet van de heer Carl Deca-
luwé c.s. houdende het recht op informatie via
radio en televisie en houdende instelling van
een recht op antwoord en een recht op repliek
ten aanzien van radio en televisie
– 1309 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor Mediabe-
leid.

– Voorstel van decreet van de heren Leonard
Quintelier en Georges Beerden houdende wij-
ziging van het bosdecreet van 13 juni 1990
– 1311 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor Leefmilieu
en Natuurbehoud.

– Voorstel van decreet van de heren Leo Canna-
erts, André Denys, Chris Vandenbroeke en
Peter Vanvelthoven houdende wijziging van de
artikelen 43 en 46 van het Wetboek van de met
inkomstenbelastingen gelijkgestelde belastin-
gen
– 1312 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor Financiën
en Begroting.

– Voorstel van decreet van de heren Leonard
Quintelier en Carlos Lisabeth houdende wijzi-
gingen van de wet van 1 juli 1954 op de rivier-
visserij
– 1314 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor Leefmilieu
en Natuurbehoud.

– Voorstel van decreet van de heren Carl Deca-
luwé, Peter Vanvelthoven en Dirk Van Meche-
len houdende wijziging van de decreten be-
treffende de radio-omroep en de televisie, ge-
coördineerd op 25 januari 1995
– 1320 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor Mediabe-
leid.

Voorzitter
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– Voorstel van decreet van de heer Herman De
Loor houdende wijziging van het decreet van 22
februari 1995 houdende regeling van het admi-
nistratief toezicht op de provincies in het
Vlaamse Gewest
– 1329 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor Binnenland-
se Aangelegenheden, Stadsvernieuwing en
Huisvesting.

– Voorstel van decreet van de heer Herman De
Loor houdende wijziging van het decreet van 28
april 1993 houdende regeling, voor het Vlaamse
Gewest, van het administratief toezicht op de
gemeenten
– 1330 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor Binnenland-
se Aangelegenheden, Stadsvernieuwing en
Huisvesting.

– Voorstel van decreet van de heer Herman De
Loor houdende wijziging van de organieke wet
van 8 juli 1976 betreffende de openbare centra
voor maatschappelijk welzijn
– 1331 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor Welzijn, Ge-
zondheid en Gezin.

– Voorstel van decreet van mevrouw Sonja Becq
en de heren Guy Swennen en Bart Vanden-
driessche houdende wijziging van de organieke
wet van 8 juli 1976 betreffende de openbare
centra voor maatschappelijk welzijn
– 1335 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor Welzijn, Ge-
zondheid en Gezin.

VOORSTELLEN VAN RESOLUTIE

Indiening en verwijzing

De voorzitter : De volgende voorstellen van resolu-
tie werden ingediend :

– Voorstel van resolutie van de heren Dominiek
Lootens-Stael en Luk Van Nieuwenhuysen be-
treffende de niet-toepassing van de taalwetge-
ving door de erkende Brusselse huisvestings-
maatschappijen en het in gebreke blijven van

de Brusselse voogdij-instanties en de Vaste
Commissie voor Taaltoezicht dienaangaande
– 1306 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar het Advies- en Overlegcomité
voor Brussel en Vlaams-Brabant.

– Voorstel van resolutie van de heren Johan Mal-
corps, Leonard Quintelier, Arnold Van Aperen,
Bruno Tobback en mevrouw Gerda Raskin be-
treffende de milieubeleidsovereenkomst afge-
dankte voertuigen
– 1307 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor Leefmilieu
en Natuurbehoud.

– Voorstel van resolutie van de heer Leo Can-
naerts en mevrouw Maria Tyberghien-Vanden-
bussche c.s. betreffende een aantal maatregelen
inzake zonevreemde bedrijven 
– 1315 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor Ruimtelijke
Ordening, Openbare Werken en Vervoer.

– Voorstel van resolutie van mevrouw Riet Van
Cleuvenbergen c.s. betreffende een aantal
maatregelen in verband met ingrijpende wege-
niswerken
– 1333 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor Ruimtelijke
Ordening, Openbare Werken en Vervoer.

MET REDENEN OMKLEDE MOTIES

Indiening

De voorzitter : De volgende met redenen omklede
moties werden ingediend :

– Met redenen omklede motie van de heren Jean-
Marie Bogaert, Lieven Dehandschutter en Ma-
rino Keulen tot besluit van de op 8 februari
1999 door de heren Jean-Marie Bogaert, Lieven
Dehandschutter en Marino Keulen in commis-
sie gehouden interpellaties tot de heer Luc
Martens, Vlaams minister van Cultuur, Gezin en
Welzijn, respectievelijk over de erkenning en
subsidiëring van het Symfonieorkest van Vlaan-
deren, over de erkenning en subsidiëring van
muziekverenigingen in het kader van het mu-
ziekdecreet van 31 maart 1998 en over de er-
kenning en subsidiëring van muziekverenigin-

Voorzitter
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gen in het kader van het muziekdecreet van 31
maart 1998
– 1301 (1998-1999) – Nr. 1.

– Met redenen omklede motie van de heren Fran-
cis Vermeiren, Jacques Devolder en Patrick
Lachaert tot besluit van de op 11 februari 1999
door de heer Francis Vermeiren in commissie
gehouden interpellatie tot de heer Steve Ste-
vaert, minister vice-president van de Vlaamse
regering, Vlaams minister van Openbare Wer-
ken, Vervoer en Ruimtelijke Ordening, over de
plannen voor de realisatie van een gewestelijk
expresnet rond Brussel tegen 2005 en de gevol-
gen hiervan voor Vlaams-Brabant
– 1308 (1998-1999) – Nr. 1.

– Met redenen omklede motie van de heren Jean-
Marie Bogaert en Jacques Laverge tot besluit
van de op 11 februari 1999 door de heer Jean-
Marie Bogaert in commissie gehouden interpel-
latie tot de heer Theo Kelchtermans, Vlaams
minister van Leefmilieu en Tewerkstelling, over
de evaluatie van de werkloosheidscijfers in
Vlaanderen
– 1313 (1998-1999) – Nr. 1.

MAATSCHAPPELIJKE BELEIDSNOTA

Indiening

De voorzitter : De volgende maatschappelijke be-
leidsnota werd ingediend :

– Maatschappelijke beleidsnota Mobiliteit
– 1321 (1998-1999) – Nr. 1.

OPVOLGINGSRAPPORT

Indiening en verwijzing

De voorzitter : Het volgende opvolgingsrapport
werd ingediend :

– Beleidsplan Brussel. Eerste opvolgingsrapport.

– 1298 (1998-1999) – Nr. 1.
Verwezen naar het Advies- en Overlegcomité
voor Brussel en Vlaams-Brabant.

VERSLAGEN

Indiening

De voorzitter : De volgende verslagen werden in-
gediend :

– Verslag namens de Commissie voor Staatsher-
vorming, Algemene Zaken en Verzoekschriften
uitgebracht door de heer Etienne Van Vaeren-
bergh over het voorstel van resolutie van de
heer Luk Van Nieuwenhuysen tot het toeken-
nen van een toelage aan ambtenaren van de
Vlaamse Gemeenschap die zich in Brussel en in
de randgemeenten komen vestigen
– 46 (BZ 1995) – Nr. 2.

– Verslag namens de Commissie voor Staatsher-
vorming, Algemene Zaken en Verzoekschriften
uitgebracht door mevrouw Mieke Van Hecke
en de heren Johan De Roo, John Taylor, Michiel
Vandenbussche, Etienne Van Vaerenbergh,
Francis Vermeiren en Robert Voorhamme over
de discussienota voor een verdere staatshervor-
ming
– 253 (1995-1996) – Nr. 11.

– Verslag namens de Commissie voor Welzijn,
Gezondheid en Gezin uitgebracht door me-
vrouw Yolande Avontroodt over het voorstel
van resolutie van de heer Jef Sleeckx, mevrouw
Veerle Heeren en mevrouw Ria Van Den Heu-
vel betreffende standplaatsen voor woonwagen-
bewoners en zigeuners
– 540 (1996-1997) – Nr. 2.

– Verslag namens de Commissie voor Mediabe-
leid uitgebracht door de heer Johnny Goos over
het voorstel van decreet van de heer Michel
Doomst houdende wijziging van de artikelen 78
en 79 van de decreten betreffende de radio-om-
roep en de televisie, gecordineerd op 25 januari
1995
– 828 (1997-1998) – Nr. 5.

– Verslag namens de Commissie voor Werkgele-
genheid en Economische Aangelegenheden uit-
gebracht door de heren Leo Cannaerts en Jean-

Voorzitter
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Marie Bogaert over de hoorzittingen over het
voorstel van resolutie van de heren Karel De
Gucht, Patrick Lachaert en André Denys be-
treffende de toekenning en het beheer van de
scheepskredieten
– 905 (1997-1998) – Nr. 3.

– Verslag namens de Commissie voor Ruimtelijke
Ordening, Openbare Werken en Vervoer uitge-
bracht door de heer Paul Dumez over het voor-
stel van resolutie van de heren Frans Wy-
meersch en Pieter Huybrechts betreffende de
nieuwe containerterminal en de ontwikkeling
van de Waaslandhaven
– 915 (1997-1998) – Nr. 2.

– Verslag namens de Commissie voor Onderwijs,
Vorming en Wetenschapsbeleid uitgebracht
door de heer Kris Van Dijck over het voorstel
van resolutie van de heren Filip Dewinter, Do-
miniek Lootens-Stael, Joris Van Hauthem, Luk
Van Nieuwenhuysen en Roeland Van Walle-
ghem betreffende de afschaffing van de Vlaam-
se dotaties aan Franstalige scholen gelegen op
het grondgebied van de Vlaamse Gemeenschap
bij niet-naleving van de omzendbrief van de
heer Leo Peeters, Vlaams minister van Binnen-
landse Aangelegenheden, Stedelijk Beleid en
Huisvesting, over de toepassing van de facilitei-
ten
– 1015 (1997-1998) – Nr. 2.

– Verslag namens de Commissie voor Staatsher-
vorming, Algemene Zaken en Verzoekschriften
uitgebracht door mevrouw Mieke Van Hecke
over de kadernota Naar een geïntegreerde com-
municatie-aanpak voor heel de Vlaamse over-
heid
– 1103 (1997-1998) – Nr. 2.

– Verslag namens de Commissie voor Ruimtelijke
Ordening, Openbare Werken en Vervoer uitge-
bracht door de heer Joachim Coens over het
voorstel van decreet van de heer Jaak Gabriels
c.s. houdende wijziging van het decreet be-
treffende de ruimtelijke ordening, gecoördi-
neerd op 22 oktober 1996, wat de sportinfra-
structuren betreft
– 1122 (1997-1998) – Nr. 3.

– Verslag namens de Commissie voor Financiën
en Begroting uitgebracht door de heer Chris-
tian Verougstraete over het voorstel van de-
creet van de heren Filip Dewinter en Felix
Strackx houdende wijziging van het Wetboek
der Successierechten
– 1127 (1997-1998) – Nr. 2.

– Verslag namens de Commissie voor Financiën
en Begroting uitgebracht door de heer Carlos
Lisabeth over het voorstel van decreet van de
heren Chris Vandenbroeke en Johan Sauwens
houdende wijziging van artikel 253 van het Wet-
boek van de inkomstenbelastingen 1992 wat de
onroerende voorheffing voor open momumen-
ten betreft
– 1148 (1998-1999) – Nr. 2.

– Verslag namens de Commissie voor Welzijn,
Gezondheid en Gezin uitgebracht door de heer
Marc Olivier en mevrouw Patricia Ceysens over
het voorstel van decreet van de heer Guy Swen-
nen en mevrouw Sonja Becq c.s. houdende or-
ganisatie van de zorgverzekering
– 1239 (1998-1999) – Nr. 7.

– Verslag namens de Commissie voor Onderwijs,
Vorming en Wetenschapsbeleid uitgebracht
door de heer André Van Nieuwkerke over het
voorstel van resolutie van de heer Ludo San-
nen, mevrouw Kathleen Helsen en de heren
André Van Nieuwkerke, Roland Deswaene en
Kris Van Dijck betreffende de erkenning, de in-
tegratie en begeleiding van leerlingen met leer-
stoornissen
– 1241 (1998-1999) – Nr. 2.

– Verslag namens de Commissie voor Leefmilieu
en Natuurbehoud uitgebracht door de heer
Bruno Tobback over het voorstel van resolutie
van de heer Joachim Coens betreffende de on-
dersteuning van een kwaliteitsvolle en fijnmazi-
ge fuifinfrastructuur in Vlaanderen
– 1247 (1998-1999) – Nr. 3.

– Verslag namens de Commissie voor Welzijn,
Gezondheid en Gezin uitgebracht door me-
vrouw Veerle Heeren over het ontwerp van de-
creet tot wijziging van het decreet van 23 febru-
ari 1994 inzake de infrastructuur voor persoons-
gebonden aangelegenheden
– 1261 (1998-1999) – Nr. 2.

– Verslag namens het Advies- en Overlegcomité
voor Brussel en Vlaams-Brabant uitgebracht
door de heer Fred Dielens over de gedachtewis-
seling met een delegatie van de vertegenwoor-
diging van Vlaamse mandatarissen van de
Vlaamse rand rond Brussel
– 1303 (1998-1999) – Nr. 1.

– Verslag namens de Verenigde Commissies voor
Binnenlandse Aangelegenheden, Stadsvernieu-
wing en Huisvesting en voor Welzijn, Gezond-
heid en Gezin uitgebracht door mevrouw Trees

Voorzitter
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Merckx-Van Goey over de gedachtewisseling
over het evaluatierapport betreffende het Soci-
aal Impulsfonds
– 1316 (1998-1999) – Nr. 1.

– Verslag namens de Commissie voor Welzijn,
Gezondheid en Gezin uitgebracht door me-
vrouw Ria Van Den Heuvel over de gedachte-
wisseling met het Steunpunt mensen zonder pa-
pieren
– 1318 (1998-1999) – Nr. 1.

ADVIEZEN VAN DE RAAD VAN STATE

Indiening en verwijzing

De voorzitter : De volgende adviezen van de Raad
van State werden ingediend :

– Advies van de Raad van State over het voorstel
van decreet van de heer Herman Suykerbuyk
c.s. houdende opheffing van artikelen 7 en 8 van
titel IV van het decreet van 10 vendémiaire jaar
IV “sur la police intérieure des communes”
– 879 (1997-1998) – Nr. 2.
Verwezen naar de Commissie voor Welzijn, Ge-
zondheid en Gezin.

– Advies van de Raad van State over het voorstel
van decreet van de heren Johan Sauwens, Paul
Van Grembergen en Etienne Van Vaerenbergh
houdende de oprichting van het Vlaams Comité
van Toezicht
– 998 (1997-1998) – Nr. 2.
Verwezen naar de Commissie voor Staatsher-
vorming, Algemene Zaken en Verzoekschriften.

VOORONTWERP VAN DECREET

Indiening

De voorzitter : Het volgende voorontwerp van de-
creet werd ingediend :

– Voorontwerp van decreet tot wijziging van het
decreet van 22 februari 1995 tot regeling van
het administratief toezicht op de provincies in
het Vlaamse Gewest
(VR 20/1998-1999).

Dit voorontwerp van decreet ligt ter inzage op de
afdeling Decreetgevend Secretariaat van het
Vlaams Parlement.

MEDEDELING VAN HET FEDERAAL MI-
NISTERIE VAN ECONOMISCHE ZAKEN

Indiening

De voorzitter : De volgende mededeling van het fe-
deraal ministerie van Economische Zaken werd in-
gediend :

– Advies van de Raad voor het Verbruik over het
wetsontwerp betreffende de organisatie van de
elektriciteitsmarkt, goedgekeurd door het Da-
gelijks Bestuur op 11 februari 1999
(DOC 97/1998-1999).

Deze mededeling van het federaal ministerie van
Economische Zaken ligt ter inzage op de afdeling
Decreetgevend Secretariaat van het Vlaams Parle-
ment.

MEDEDELING VAN DE VLAAMSE REGE-
RING

Indiening

De voorzitter : De volgende mededeling van de
Vlaamse regering werd ingediend :

– Schatkisttoestand van de Vlaamse Gemeen-
schap, toestand op 31 december 1998
(DOC 87/1998-1999).

Deze mededeling van de Vlaamse regering ligt ter
inzage op de afdeling Decreetgevend Secretariaat
van het Vlaams Parlement.

Voorzitter
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MEDEDELINGEN VAN HET MINISTERIE
VAN DE VLAAMSE GEMEENSCHAP

Indiening

De voorzitter : De volgende mededelingen van het
ministerie van de Vlaamse Gemeenschap werden
ingediend :

– Conjunctuurnota voor Vlaanderen – januari
1999
(DOC 78/1998-1999) ;

– Vlaanderen in cijfers – 1999
(DOC 79/1998-1999) ;

– De Economic Decision Power (EDP) in Vlaan-
deren : Geo-economische kencijfers voor de pe-
riode 1993-1996 – Stativaria 21 – januari 1999
(DOC 80/1998-1999).

– Advies van de Vlaamse Adviesraad voor de Er-
kenning van de Verzorgingsvoorzieningen over
het bezwaarschrift d.d. 30 november 1998 van-
wege Buizingen, Roos Der Koningin, tegen het
voornemen tot schorsing van erkenning voor 30
Sp-psychogeriatrie 
(DOC 91/1998-1999) ;

– Advies van de Vlaamse Gezondheidsraad d.d.
19 januari 1999 inzake een ziekenhuisconcept
voor Vlaanderen
(DOC 92/1998-1999) ;

– Advies van de Vlaamse Gezondheidsraad d.d.
19 januari 1999 inzake actieplan doping
(DOC 93/1998-1999) ;

– Advies van de Vlaamse Gezondheidsraad d.d.
19 januari 1999 inzake prioritaire beleidsvoor-
bereidende onderzoeksthema’s
(DOC 94/1998-1999) ;

– Advies van de Vlaamse Gezondheidsraad d.d.
19 januari 1999 over secundaire kankerpreven-
tie
(DOC 95/1998-1999) ;

– Advies van de Vlaamse Gezondheidsraad d.d.
19 januari 1999 inzake Kwaliteitsthema’s Pallia-
tieve Netwerken
(DOC 96/1998-1999).

Deze mededelingen van het ministerie van de
Vlaamse Gemeenschap liggen ter inzage op de af-

deling Decreetgevend Secretariaat van het Vlaams
Parlement.

MEDEDELINGEN VAN DE SOCIAAL-ECO-
NOMISCHE RAAD VAN VLAANDEREN

Indiening

De voorzitter : De volgende mededelingen van de
SERV werden ingediend :

– Opvolging van de door de Raad uitgebrachte
adviezen, aanbevelingen en standpunten in de
periode juli 1997 – november 1998
(DOC 83/1998-1999) ;

– Advies betreffende het voorontwerp van de-
creet houdende de invoering van een voor-
drachtprocedure met het oog op een evenwich-
tige vertegenwoordiging van mannen en vrou-
wen in de beheersorganen van Vlaamse open-
bare instellingen
(DOC 88/1998-1999) ;

– Advies over de ontwerp milieubeleidsovereen-
komst betreffende afvalbanden
(DOC 89/1998-1999).

Deze mededelingen van de SERV liggen ter inzage
op de afdeling Decreetgevend Secretariaat van het
Vlaams Parlement.

JAARVERSLAGEN

Indiening

De voorzitter : De volgende jaarverslagen werden
ingediend :

– Jaarrapport 1993-1994 van de Intergewestelijke
Cel voor het Leefmilieu over de telemetrische
meetnetten voor de bewaking van de luchtkwa-
liteit in België
(DOC 84/1998-1999) ;

– Jaarrapport 1994-1995 van de Intergewestelijke
Cel voor het Leefmilieu over de telemetrische
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meetnetten voor de bewaking van de luchtkwa-
liteit in België
(DOC 85/1998-1999).

Deze jaarverslagen liggen ter inzage op de afdeling
Decreetgevend Secretariaat van het Vlaams Parle-
ment.

MOTIES VAN GEMEENTEN

Indiening

De voorzitter : De volgende moties van gemeenten
werden ingediend :

– Motie van de gemeente Lochristi betreffende
het gratis openbaar vervoer, goedgekeurd door
de gemeenteraad op 25 januari 1999
(DOC 81/1998-1999) ;

– Motie van de gemeente Bertem betreffende de
vorming van een Vlaams Front tegen de burge-
meesters van de Vlaamse Faciliteitengemeenten
voor het toepassen van de omzendbrieven van
de Vlaamse regering, goedgekeurd door de ge-
meenteraad op 26 januari 1999
(DOC 82/1998-1999) ;

– Motie van de gemeente Linkebeek betreffende
de huisvuilverbrandingsovens te Drogenbos,
goedgekeurd door de gemeenteraad op 29 de-
cember 1998
(DOC 86/1998-1999) ;

– Motie van de gemeente Merchtem betreffende
“vorming Vlaams front tegen de burgemeesters
van de Vlaamse faciliteitengemeenten voor het
toepassen van de omzendbrieven van de
Vlaamse Minister”, goedgekeurd door de ge-
meenteraad op 26 januari 1999
(DOC 90/1998-1999) ;

– Motie van de gemeente Huldenberg betreffen-
de “vorming Vlaams front tegen de burgemees-
ters van de Vlaamse faciliteitengemeenten voor
het toepassen van de omzendbrieven van de
Vlaamse Minister”, goedgekeurd door de ge-
meenteraad op 8 februari 1999
(DOC 98/1998-1999).

Deze moties van gemeenten liggen ter inzage op
de afdeling Decreetgevend Secretariaat van het
Vlaams Parlement.

ARRESTEN VAN HET ARBITRAGEHOF

Indiening

De voorzitter : De volgende arresten van het Arbi-
tragehof liggen ter inzage op de afdeling Decreet-
gevend Secretariaat van het Vlaams Parlement :

– Arrest nr. 13/99 van 10 februari 1999 ;
– Arrest nr. 14/99 van 10 februari 1999 ;
– Arrest nr. 16/99 van 10 februari 1999 ;
– Arrest nr. 17/99 van 10 februari 1999 ;
– Arrest nr. 18/99 van 10 februari 1999 ;
– Arrest nr. 19/99 van 17 februari 1999 ;
– Arrest nr. 20/99 van 17 februari 1999 ;
– Arrest nr. 21/99 van 17 februari 1999.

KENNISGEVINGEN VAN HET ARBITRAGE-
HOF

Indiening

De voorzitter : De volgende kennisgevingen van
het Arbitragehof betreffende beroepen tot vernie-
tiging en prejudiciële vragen liggen ter inzage op
de afdeling Decreetgevend Secretariaat van het
Vlaams Parlement :

– Rolnummers 1469 en 1576 (samengevoegde
zaken) ;

– Rolnummer 1587 ;
– Rolnummer 1590 ;
– Rolnummer 1378 ;
– Rolnummers 1413 en 1583 (samengevoegde

zaken) ;
– Rolnummers 1451 en 1585 (samengevoegde

zaken) ;
– Rolnummers 1484 en 1485 (samengevoegde

zaken) ;
– Rolnummer 1490 ;
– Rolnummers 1588, 1589 en 1594 (samengevoeg-

de zaken) ;
– Rolnummer 1592 ;

Voorzitter
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– Rolnummer 1595 ;
– Rolnummer 1596 ;
– Rolnummer 1605 ;
– Rolnummer 1613 ;
– Rolnummer 1617.

ONDERZOEK VAN DE GELOOFSBRIEVEN

De voorzitter : Dames en heren, bij brief van 26 fe-
bruari 1999 deelt de heer Jan Béghin, eerste onder-
voorzitter van de Brusselse Hoofdstedelijke Raad,
mee dat de Brusselse Hoofdstedelijke Raad tijdens
zijn vergadering van 26 februari 1999 mevrouw
Anne Van Asbroeck als opvolger heeft toegelaten
ter vervanging van de heer Michiel Vandenbussche,
ontslagnemend.

Overeenkomstig artikel 30, § 3, tweede lid van de
bijzondere wet van 8 augustus 1980 tot hervorming
der instellingen verklaart de heer Jan Béghin, eer-
ste ondervoorzitter van de Brusselse Hoofdstede-
lijke Raad, mevrouw Anne Van Asbroeck gekozen
als Brussels lid dat zitting heeft in het Vlaams Par-
lement ter vervanging van de heer Michiel Vanden-
bussche.

Aan de orde is derhalve het onderzoek van de ge-
loofsbrieven van mevrouw Anne Van Asbroeck.

Het dossier wordt verwezen naar de commissie be-
last met het onderzoek van de geloofsbrieven.

LOTING VAN DE COMMISSIE BELAST MET
HET ONDERZOEK VAN DE GELOOFSBRIE-
VEN

De voorzitter : Dames en heren, wij gaan thans
over tot de loting van die commissie. De commissie
bestaat uit zeven leden.

Ik verzoek de heer Cardoen en mevrouw Linde-
kens, secretarissen, de loting te verrichten en de
uitgelote namen mede te delen.

– De heren Mark Van der Poorten, Peter De Rid-
der, Herman Suykerbuyk en Etienne Van Vae-
renbergh, mevrouw Sonja Van Lindt, de heren

Herman Lauwers en Patrick Hostekint worden
verkozen tot leden van de commissie die belast is
met het onderzoek van de geloofsbrieven.

Ik verzoek de leden van de commissie nu dadelijk
bijeen te komen in de Valerius De Saedeleerzaal.

De vergadering wordt ondertussen niet geschorst.

MOTIE VAN ORDE

Voorstel tot wijziging in de orde van de werkzaam-
heden

De voorzitter : De heer De Roo heeft het woord.

De heer Johan De Roo : Mijnheer de voorzitter, ik
stel vast dat er op de agenda na de actuele vragen
en het ontwerp van decreet in verband met de in-
frastructuur voor persoonsgebonden aangelegen-
heden ook een voorstel van bijzonder decreet is
geagendeerd houdende de wijziging van artikel
24bis van de bijzondere wet van 8 augustus 1980
tot hervorming der instellingen. Dit voorstel van
decreet kreeg geen meerderheid in de commissie.
We moeten dus stemmen bij zitten en opstaan op
basis van artikel 55, punt 7 van het Reglement. Ik
stel voor om deze stemming nu te houden. Als men
er unaniem over akkoord gaat, kan er evengoed nu
over worden gestemd. We hoeven dit dan niet te
doen rond vier uur of half vijf.

De voorzitter : Is het parlement het hiermee eens ?
(Instemming)

Het incident is gesloten.

VOORSTEL VAN BIJZONDER DECREET van
de heren André Denys, Paul Van Grembergen en
Jos Geysels houdende wijziging van artikel 24bis
van de bijzondere wet van 8 augustus 1980 tot her-
vorming der instellingen
– 844 (1997-1998) – Nrs. 1 en 2

Algemene bespreking

De voorzitter : Dames en heren, aan de orde is het
voorstel van bijzonder decreet van de heren Denys,
Van Grembergen en Geysels houdende wijziging

Voorzitter
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van artikel 24bis van de bijzondere wet van 8 au-
gustus 1980 tot hervorming der instellingen.

Dit voorstel van bijzonder decreet werd door de
commissie verworpen.

Bij brief van 27 januari 1999 hebben de heren
Denys, Van Grembergen en Geysels verzocht dit
voorstel van bijzonder decreet op de agenda van
de plenaire vergadering te plaatsen.

Conform artikel 55, punt 7 van het Reglement van
het Vlaams Parlement moeten wij ons bij zitten en
opstaan uitspreken over het aanvatten van de be-
spreking van dit voorstel van bijzonder decreet.

De heer Geysels heeft het woord over het al dan
niet aanvatten van de bespreking.

De heer Jos Geysels : Mijnheer de voorzitter, tij-
dens de vergaderingen onder uw leiding van de
werkgroep ter verfijning, uitbreiding en versterking
van de democratie, hebben we van gedachten ge-
wisseld om, gebruikmakend van onze constitutieve
autonomie, een verbod in te stellen op het cumule-
ren van het mandaat van Vlaams parlementslid
met een gemeentelijk uitvoerend mandaat. We op-
teerden daarvoor omwille van de huidige bepalin-
gen, de verwachtingen ten aanzien van de Vlaamse
volksvertegenwoordigers en de beperkte tijd waar-
over zij beschikken.

Op zeker ogenblik was een grote meerderheid
voorstander van het idee, maar achteraf zijn een
aantal mensen van mening veranderd. De fracties
van de VLD, de VU en Agalev hebben dan samen
het voorstel van decreet ingediend, waarbij, ge-
bruikmakend van de constitutieve autonomie, een
cumulverbod wordt vooropgesteld. Dat voorstel
werd in de commissie besproken en afgewezen.

Het is belangrijk te weten welke tegenargumenten
toen door sommige fracties werden ontwikkeld. Er
werd namelijk verwezen naar de noodzaak van een
degelijk financieel statuut voor de gemeentelijke
mandatarissen.

Ondertussen werd in de federale Kamer een voor-
stel goedgekeurd dat in sterke mate tegemoetkomt
aan de bekommernissen van de meeste – of zelfs
van alle – fracties. Door dat voorstel wordt aan
mensen die op plaatselijk niveau een mandaat ver-
vullen, een gepast honorarium gegeven. De cijfers
die in het voorstel worden genoemd houden een

substantiële verhoging in van de verloning, soms
zelfs tot 200 of 300 percent.

Daarover hoeven we hier niet te debatteren. Be-
langrijk is dat het voorstel tegemoetkomt aan een
van de voornaamste eisen van de mensen die in de
commissie tegen ons voorstel waren, namelijk het
regelen van het statuut op federaal niveau. Dat is
nu gebeurd. Bij deze verhoging van het honorari-
um werd gewezen op het feit dat gemeentelijke
mandatarissen minstens een halftime en soms meer
dan een halftime opdracht hebben.

Tijdens de discussie in de commissie werd ook uit-
voerig verwezen naar de aanbevelingen in het
CBO-rapport van professor De Rynck. De heer
Cardoen heeft in de commissie verklaard : ‘Wij
steunen wat professor De Rynck heeft gezegd, na-
melijk dat er eerst een statutaire regeling moet
komen voor het gemeentelijk personeel.’ Hieron-
der werden de gemeentelijke uitvoerende manda-
ten verstaan.

Die regeling is er nu. De aanleiding om de decumul
niet door te voeren, is dus weggevallen. Daarom
vonden we het opportuun het voorstel opnieuw te
agenderen. Een aantal tegenwerpingen zijn onder-
tussen immers niet meer gegrond.

De voorzitter : De heer Denys heeft het woord
over het al dan niet aanvatten van de bespreking.

De heer André Denys : Mijnheer de voorzitter,
mijn argumenten sluiten aan bij die van de heer
Geysels. Toen over dit voorstel in de commissie
werd gestemd, werd geen verband gelegd met het
statuut van de gemeentelijke mandatarissen. Voor
sommige collega’s van de meerderheid was dat een
bezwaar. Die koppeling was een van hun voor-
naamste eisen.

Ondertussen is dit inderdaad bij wet geregeld in de
Kamer van volksvertegenwoordigers. Daarom vra-
gen we dit voorstel van bijzonder decreet toch nog
te behandelen in de plenaire vergadering.

De voorzitter : De heer Van Grembergen heeft het
woord over het al dan niet aanvatten van de be-
spreking.

De heer Paul Van Grembergen : Mijnheer de voor-
zitter, alles werd al gezegd, en een herhaling zou
slechts de argumentatie verzwakken.

Voorzitter
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De voorzitter : Dan spreken we ons nu bij zitten en
opstaan uit over het aanvatten van de bespreking
van dit voorstel van bijzonder decreet.

De leden die voorstander zijn van het aanvatten
van de bespreking, wordt verzocht op te staan.

De tegenproef.

De bespreking wordt niet aangevat.

MEDEDELING VAN DE VOORZITTER

De voorzitter : Dames en heren, gisteren mocht ik
van de heer Armand De Decker, voorzitter van de
Brusselse Hoofdstedelijke Raad, een brief ontvan-
gen betreffende het voorstel van resolutie van de
heren Sauwens, Taylor en Denys betreffende de
krachtlijnen van Vlaanderen inzake de volgende
staatshervorming.

Ik lees de voormelde brief de dato 1 maart 1999 en
vervolgens mijn antwoord van heden hierop voor.

‘Mijnheer de voorzitter, geachte collega, de com-
missie voor Staatshervorming van uw parlement
heeft op 3 februari een nota aangenomen waarin
de hervormingen die een aantal leden van uw as-
semblee voorstaan voor de instellingen van ons ge-
meenschappelijk land, België, beschreven zijn.

Naast het feit dat, afgezien van de constitutieve au-
tonomie die de Grondwet aan uw gewest toekent,
het Vlaamse Parlement niet het recht heeft een
eenzijdige visie van de Belgische staatshervorming
op te leggen. Het is in ieder geval strijdig met de
federale loyauteit dat een deelgebied zich inmengt
in de organisatie van een ander deelgebied, in dit
geval het Hoofdstedelijk Gewest dat ook gelijke
rechten en bevoegdheden heeft.

Ik vraag u dan ook, gelet op de naleving van de
Grondwet en de bevoegdheden die zij aan uw par-
lement toekent, deze nota niet ter stemming voor
te leggen aan de leden van uw assemblee. Ik weet
dat u zich bij het uitoefenen van de bevoegdheden
die u toevertrouwd zijn steeds strikt aan de wet
heeft willen houden, en ben ervan overtuigd dat u
mijn verzoek ter harte zal nemen en een gunstig
gevolg zal geven aan mijn verzoek.

Ik groet u, mijnheer de voorzitter, geachte collega,
met de meeste hoogachting.’ Getekend : De voor-
zitter, Armand De Decker, senator.

Mijn antwoord van heden, 2 maart 1999, luidt als
volgt :

‘Mijnheer de voorzitter, waarde collega, uw brief
van 1 maart 1999 omtrent het voorstel van resolu-
tie van de heren Sauwens, Taylor en Denys be-
treffende de krachtlijnen van Vlaanderen inzake
de staatshervorming mocht ik goed ontvangen.

Het komt uiteraard het Vlaams Parlement toe zelf
zijn werkzaamheden te regelen.

Voor zover nodig wil ik er u op wijzen dat de fede-
rale loyauteit hier geenszins in het gedrang kan
komen. Een belangenconflict, laat staan een be-
voegdheidsconflict, is immers uitgesloten, aange-
zien in deze een voorstel van resolutie is geagen-
deerd.

Met de meeste hoogachting en collegiale groeten.’
Getekend : Norbert De Batselier.

Ik stond er op dit mee te delen opdat het debat van
morgen in alle rust kan worden aangevat.

De heer Denys heeft het woord.

De heer André Denys : Mijnheer de voorzitter, uw
antwoord is het juiste en ik ben het er dan ook mee
eens.

Ik denk echter dat het interessant zou zijn de heer
De Decker hier uit te nodigen om toe te lichten
wat deze resolutie precies inhoudt en wat onze be-
doelingen daarbij zijn. Ik zou het op prijs stellen in-
dien u dat wou toevoegen om aldus aan te tonen
dat het niet onze bedoeling is buiten onze be-
voegdheden te treden.

De voorzitter : Het is niet aan de voorzitter dit te
doen, maar aan het parlement zelf. Mijn bedoeling
was enkel u dit kenbaar te maken.
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ACTUELE VRAGEN (Regl. art. 82)

Actuele vraag van de heer Paul Van Grembergen
tot de heer Luc Van den Brande, minister-president
van de Vlaamse regering, Vlaams minister van Bui-
tenlands Beleid, Europese Aangelegenheden, We-
tenschap en Technologie, over de louter Engelstali-
ge uitnodigingen van de Stichting Europa van de
Culturen 2002 voor ‘the Euroculture model’

De voorzitter : Aan de orde is de actuele vraag van
de heer Van Grembergen tot de heer Van den
Brande, minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaams minister van Buitenlands Beleid, Eu-
ropese Aangelegenheden, Wetenschap en Techno-
logie, over de louter Engelstalige uitnodigingen
van de Stichting Europa van de Culturen 2002 voor
‘the Euroculture model’.

De heer Van Grembergen heeft het woord.

De heer Paul Van Grembergen (Op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de minister-presi-
dent, we kennen uw inspanningen om binnen de
EU aandacht te vragen voor de rijkdom van de cul-
turen. We waarderen dit ten zeerste en steunen u
daarbij wanneer we kunnen.

We verwonderen er ons des te meer over dat de
uitnodiging voor de bijeenkomst van de Stichting
Europa van de Culturen 2002 die morgen plaats-
vindt, enkel in het Engels werd opgesteld. De uit-
nodiging kwam van de Vlaamse regering die terza-
ke het meest te zeggen heeft op organisatorisch, fi-
nancieel en politiek vlak.

Ik denk dat dit een vergissing is, maar toch kan die
niet door de beugel. Mijnheer de minister-presi-
dent, ik zou graag vernemen welke uw motieven
waren. Zou het niet beter zijn om in het vervolg
ook het Nederlands te hanteren in uitnodigingen
en publicaties ? Ik merk immers dat onze taal in
een driemaandelijks tijdschrift wel de rol krijgt toe-
bedeeld die hij toekomt.

De voorzitter : Minister-president Van den Brande
heeft het woord.

Minister-president Luc Van den Brande (Op de tri-
bune) : Mijnheer Van Grembergen, zoals vaak het
geval is deel ik ook nu uw bezorgdheid. Ik heb be-
grepen dat dit gevoel af en toe wederzijds is.

Op de bijeenkomst van morgen met als titel ‘het
eurocultureel model’ zal professor Moesen een
toelichting geven bij een nogal diepgaande studie
over economie en cultuur. Het is de bedoeling een

breed buitenlands publiek kennis te laten maken
met de doelstellingen en werkzaamheden van de
stichting. De verantwoordelijken van de stichting
hebben me bevestigd dat de doelgroep bestaat uit
vertegenwoordigers van de EU, van Länder, van
andere autonome en regionale gebieden, en am-
bassadeurs. Daarom werd de uitnodiging in het En-
gels opgesteld.

Dit zijn goede argumenten, maar ik deel uw me-
ning dat het nog beter was geweest de uitnodiging
in twee talen op te stellen. Het was van meet af aan
de bedoeling om de Nederlandstalige leden, zoals
de leden van het Comité van de Regio’s en van het
Vlaams Parlement, in het Nederlands aan te schrij-
ven. Dit is ook gebeurd. Bij u zal gisteren een fax-
bericht zijn binnengelopen waarbij u in heel mooi
Nederlands werd uitgenodigd op de bijeenkomst.
Men kon niet weten dat u daarover vandaag al een
vraag zou stellen.

Het klopt dat ook de driemaandelijkse nieuwsbrief
wordt opgesteld in de verschillende officiële talen
van Europa. De stichting zou dit voorbeeld moeten
volgen. Ik zal de verantwoordelijken erop wijzen
om vanaf nu goed te waken over het gebruik van
meerdere talen.

De voorzitter : De heer Van Grembergen heeft het
woord.

De heer Paul Van Grembergen : Mijnheer de voor-
zitter, ik heb gelukkig niet altijd mijn fax bij. Het
principe moet zijn dat elke uitnodiging die van de
Stichting Europa van de Culturen vertrekt, zowel
in het Nederlands als de taal van de gasten is opge-
maakt.

De voorzitter : Het incident is gesloten.

Actuele vraag van mevrouw Marleen Vanderpoor-
ten tot de heer Luc Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaams minister
van Buitenlands Beleid, Europese Aangelegenhe-
den, Wetenschap en Technologie, over het tracé op
het grondgebied van Lier voor de tweede spoortoe-
gang tot de Antwerpse haven

De voorzitter : Aan de orde is de actuele vraag van
mevrouw Vanderpoorten tot de heer Van den
Brande, minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaams minister van Buitenlands Beleid, Eu-
ropese Aangelegenheden, Wetenschap en Techno-
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logie, over het tracé op het grondgebied van Lier
voor de tweede spoortoegang tot de Antwerpse
haven.

Mevrouw Vanderpoorten heeft het woord.

Mevrouw Marleen Vanderpoorten (Op de
tribune) : Mijnheer de voorzitter, mijnheer de mi-
nister-president, dames en heren, over dit onder-
werp zijn in dit parlement al eerder vragen gesteld.
Tegenstrijdige verklaringen van verschillende
leden van de Vlaamse regering nopen ons daar
echter toe.

Vorig jaar heeft de Vlaamse regering een beslissing
genomen over het tracé en werd prioriteit gegeven
aan de aansluiting op Zuid-Europa, de zogenaam-
de lijn 16. Verklaringen van zowel de minister-pre-
sident als toenmalig minister van Ruimtelijke Or-
dening Baldewijns, stelden de bevolking van Lier
gerust omdat de aansluiting op de IJzeren Rijn de-
finitief werd afgevoerd. Groot was dan ook onze
verbazing toen minister Stevaert vorige week op
een vraag om uitleg van de heer Malcorps een to-
taal ander antwoord gaf. Een nieuw tracé zou on-
derzocht kunnen worden. Kunt u vandaag klaar-
heid scheppen ?

De voorzitter : Minister-president Van den Brande
heeft het woord.

Minister-president Luc Van den Brande (Op de tri-
bune) : Mijnheer de voorzitter, dames en heren, er
bestond vroeger terechte zorg bij de bevolking van
Lier. We hebben daarover vaak van gedachten ge-
wisseld. Inzake de tweede spoorwegontsluiting be-
stond het voorstel tot een afbuiging langs Klooster-
heide. We hebben dat dossier onderzocht en in mei
1998 besloten dat dat tracé om vele redenen niet
kon. Minister Stevaert en ikzelf delen die mening.
De NMBS bestudeert nu alternatieven, zoals haar
werd gevraagd. Ik kan wel bevestigen dat wat ons
betreft, het tracé aankoppeling Kloosterheide de-
finitief is geschrapt.

De voorzitter : Mevrouw Vanderpoorten heeft het
woord.

Mevrouw Marleen Vanderpoorten : Met ons be-
doelt u de Vlaamse regering ?

Minister-president Luc Van den Brande : Natuur-
lijk. Ik vind die vraag op het randje van het onont-
vankelijke. De regering is één en ondeelbaar. We
beraadslagen collegiaal en beslissen bij consensus.

Als ik hier ‘ons’ zeg, heb ik het altijd over de
Vlaamse regering.

De voorzitter : Het incident is gesloten.

Actuele vraag van de heer Joachim Coens tot de
heer Luc Van den Brande, minister-president van
de Vlaamse regering, Vlaams minister van Buiten-
lands Beleid, Europese Aangelegenheden, Weten-
schap en Technologie, over de plannen van de
NMBS voor een beperking van het toeristische
treinaanbod en de gevolgen voor het kusttoerisme

De voorzitter : Aan de orde is de actuele vraag van
de heer Coens tot de heer Van den Brande, minis-
ter-president van de Vlaamse regering, Vlaams mi-
nister van Buitenlands Beleid, Europese Aangele-
genheden, Wetenschap en Technologie, over de
plannen van de NMBS voor een beperking van het
toeristische treinaanbod en de gevolgen voor het
kusttoerisme.

De heer Coens heeft het woord.

De heer Joachim Coens (Op de tribune) : Mijnheer
de voorzitter, mijnheer de minister-president, u
staat bekend als de man van de kust, onder andere
door het Kustactieplan. De kust oogt al wat fraaier,
maar de mensen moeten er natuurlijk ook geraken.

De kustbevolking is bijzonder verontrust over de
plannen van de NMBS om het toeristisch aanbod
deze zomer drastisch terug te schroeven. Van 12
juni tot 20 augustus zouden geen toeristentreinen
meer rijden. Door deze beperking zullen dagelijks
tachtig treinen minder rijden naar de kust. Deze
maatregel zal evenmin helpen het autoverkeer
terug te dringen. Dat zou u ook moeten verontrus-
ten in het licht van de toeristische promotie van de
Vlaamse kust. Als reden geeft de NMBS het slech-
te weer van vorig jaar en gebrek aan personeel op.
We verwachten deze zomer bijzonder mooi weer,
dus dat kan geen argument zijn. Mijnheer de minis-
ter-president, zult u bij de federale overheid pro-
testeren tegen deze maatregel ? Zult u die probe-
ren bij te sturen ?

De voorzitter : Minister-president Van den Brande
heeft het woord.

Minister-president Luc Van den Brande (Op de tri-
bune) : Mijnheer de voorzitter, collega’s, in de eer-
ste plaats dank ik de kustbewoners voor mijn ad-
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optie als man van de kust. We hechten allemaal be-
lang aan de kwaliteitsvolle ontwikkeling van de
kust.

We hebben met het Kustactieplan een aantal im-
pulsen gegeven. Ik zal eerlang de gelegenheid krij-
gen om een van de eerste projecten te bezoeken.
Het toeristisch beleid wil drie punten in het zonne-
tje plaatsen : kust, kunst en groen. Uiteraard moe-
ten de mensen bij de kust geraken. Normaal gezien
moet het openbaar vervoer de dienstverlening
daartoe aanbieden. Dit voorval toont aan dat er
niks mis is met voorstellen over de regionale ex-
ploitatie van de spoorwegen. Het behoort in elk
geval tot de elementaire plicht van de spoorwegen
om in een voldoende aanbod naar de kust te voor-
zien.

Het zomeraanbod wordt met drie weken ingekort,
volgens de NMBS wegens personeelstekort. Ik ga-
randeer u, mijnheer Coens, dat ik onmiddellijk con-
tact zal nemen met de NMBS en met minister Daer-
den om hen erop te wijzen dat een ruim aanbod
vanzelfsprekend is, want volgens onze vooruitzich-
ten wordt het een heel goede zomer.

De voorzitter : De heer Coens heeft het woord.

De heer Joachim Coens : Ik dank de minister-pre-
sident voor zijn antwoord en het engagement dat
hij heeft genomen. 100.000 reizigers zouden door
de maatregel immers op een andere wijze naar de
kust moeten reizen. Het is ook in het belang van
het milieu dat er in de zomerperiode voldoende
treinen op tijd rijden.

De voorzitter : Het incident is gesloten.

Actuele vraag van de heer Luk Van Nieuwenhuy-
sen tot de heer Luc Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaams minister
van Buitenlands Beleid, Europese Aangelegenhe-
den, Wetenschap en Technologie, over de houding
van de Vlaamse regering inzake de samenstelling
van de raad van bestuur van de Belgische Dienst
voor Buitenlandse Handel

De voorzitter : Aan de orde is de actuele vraag van
de heer Van Nieuwenhuysen tot de heer Van den
Brande, minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaams minister van Buitenlands Beleid, Eu-

ropese Aangelegenheden, Wetenschap en Techno-
logie, over de houding van de Vlaamse regering in-
zake de samenstelling van de raad van bestuur van
de Belgische Dienst voor Buitenlandse Handel.

De heer Van Nieuwenhuysen heeft het woord.

De heer Luk Van Nieuwenhuysen (Op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de minister-presi-
dent, geachte collega’s, in de loop van 1996 keurde
het federale parlement de wet tot hervorming van
Belgische Dienst voor Buitenlandse Handel goed.
De BDBH kreeg daarbij een aantal bevoegdheden
die volgens de Vlaamse parlementsleden onder de
verantwoordelijkheid van het Vlaams Parlement
vallen. De samenstelling van de raad van bestuur
bleek bovendien niet overeen te stemmen met het
belang van de gewesten bij de export.

Het Vlaams Parlement heeft toen een belangen-
conflict ingeroepen dat echter niets heeft opgele-
verd. De Vlaamse regering heeft nadien een klacht
ingediend bij het Arbitragehof. Twee weken gele-
den sprak het hof zich in deze zaak uit en werd de
klacht van de Vlaamse regering verworpen.

Mijnheer de minister-president, welke besluiten
trekt de Vlaamse regering hieruit ? Ik verwijs hier-
bij specifiek naar de samenstelling van de raad van
bestuur van de BDBH. U moest voor 17 februari
1999 uitsluitsel geven of de regering al dan niet vier
vertegenwoordigers zou afvaardigen.

De voorzitter : Minister-president Van den Brande
heeft het woord.

Minister-president Luc Van den Brande (Op de tri-
bune) : Mijnheer de voorzitter, collega’s, het arrest
van het Arbitragehof slaat op de al dan niet nood-
zakelijkheid van een voorafgaand overleg tussen
de gewesten.

Ik wens niet dieper in te gaan op de overwegingen
van het hof. Het hof was inderdaad van oordeel dat
er geen verplicht voorafgaand overleg nodig was.
Dit arrest houdt verband met de interpretatie die
men geeft aan de huidige wetgeving. Onze houding
is, zoals steeds, dat men de rechtspraak dient te eer-
biedigen en te aanvaarden. Als de Franse Gemeen-
schap keer op keer beslissingen neemt die ingaan
tegen uitspraken van het hof, dan getuigt dit van
een gebrek aan rechtsloyauteit binnen het federale
bestel.

De uitspraak van het hof zegt in dit geval echter
niets over onze houding inzake de samenstelling
van de raad van bestuur. De Vlamingen mogen vier
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vertegenwoordigers afvaardigen, namelijk twee
van de Vlaamse overheid en twee uit de privé-sec-
tor. We hebben van meet af aan één vertegenwoor-
diger aangesteld, in casu de directeur-generaal van
Export Vlaanderen. Omwille van de coördinatie is
het belangrijk dat we over een vertegenwoordiger
beschikken. We hebben geen tweede overheidsver-
tegenwoordiger aangeduid. Er is tot op heden ook
geen voordracht gebeurd vanuit de privé-sector.

We zullen de zaak verder volgen. Het arrest van
het Arbitragehof is niet richtinggevend voor het
bepalen van onze houding. Er is geen reden om ons
standpunt te wijzigen. Het Vlaams aandeel in de
export bedraagt op dit ogenblik meer dan 70 per-
cent. De huidige regeling inzake de vertegenwoor-
diging staat in geen enkele verhouding tot de in-
breng van Vlaanderen.

De voorzitter : De heer Van Nieuwenhuysen heeft
het woord.

De heer Luk Van Nieuwenhuysen : Mijnheer de
minister-president, u wijkt inderdaad beter niet af
van het standpunt dat u tot nog toe hebt ingeno-
men. Het lijkt me dus beter om die vier plaatsen
niet in te vullen. Is het zelfs niet nodig om nog ver-
der te gaan ? U zou ook die ene overblijvende
plaats leeg kunnen laten, ook al heeft dat gevolgen
voor de coördinatie.

Ik merk dat de federale overheid en de federale
minister niet eens de eventuele nieuwe samenstel-
ling van de raad van bestuur hebben afgewacht om
een PS-creatuur te benoemen tot directeur-gene-
raal van de Belgische Dienst voor Buitenlandse
Handel. Ik vraag me dan ook af of de vertegen-
woordiging van de Vlaamse overheid in deze in-
stelling, al is het slechts met één zetel, nog nodig is.

De voorzitter : Het incident is gesloten.

Actuele vraag van de heer Luk Van Nieuwenhuy-
sen tot de heer Luc Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaams minister
van Buitenlands Beleid, Europese Aangelegenhe-
den, Wetenschap en Technologie, over de adverten-
tiecampagne “Waar jij voor gaat, daar staat de
Vlaamse overheid achter”

De voorziter : Aan de orde is de actuele vraag van
de heer Van Nieuwenhuysen tot de heer Van den
Brande, minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaams minister van Buitenlands Beleid, Eu-
ropese Aangelegenheden, Wetenschap en Techno-
logie, over de advertentiecampagne “Waar jij voor
gaat, daar staat de Vlaamse overheid achter”.

De heer Van Nieuwenhuysen heeft het woord.

De heer Luk Van Nieuwenhuysen (Op de tribune) :
Mijnheer de minister-president, de Vlaamse over-
heid voert nu al ongeveer drie weken een megaca-
mpagne in de pers, zowel in de dag- en weekbladen
als op televisie. De bewuste advertenties zijn vrij
omvangrijk. De Vlaamse overheid claimt hierin dat
zij achter alles staat waar de Vlamingen voor gaan.
Ze stelt tevens dat Vlaanderen een land is waar de
mensen meetellen.

Mijn vraag gaat over het nut en de bedoeling van
deze campagne. Ik dacht dat overheidsinformatie,
in advertentiecampagnes of in andere vormen, de
bedoeling had om de bevolking praktische en con-
crete informatie te geven over beslissingen die hier
zijn getroffen, en eventueel enige toelichting bij de
uitwerking van die beslissingen. Zo kan men de
mensen duidelijk maken waar ze voor wat terecht
kan. Dit vind ik in deze campagne niet terug.

Mijn vraag is bijgevolg wat het nut is van deze nu
al drie weken lopende campagne. Ik had hiernaast
ook graag de totale kostprijs ervan gekend.

De voorzitter : Minister-president Van Den Brande
heeft het woord.

Minister-president Luc Van Den Brande (Op de
tribune) : Inzake het nut van deze campagne ver-
wijs ik naar een bepaald gevoel, maar zeker ook
naar een aantal bedenkingen in de plenaire verga-
dering en commissies van het Vlaams Parlement.
Ik heb het over bedenkingen bij de relatieve onbe-
kendheid van de Vlaamse overheid.

Ik herinner me heel goed dat onder meer de heer
Van Grembergen met veel overtuiging heeft ge-
pleit voor een aantal initiatieven op dat vlak. Ik
denk trouwens dat dit over de fractiegrenzen heen
werd aangevoeld. Die relatieve onbekendheid is
van toepassing op alle peilers van de Vlaamse
overheid, inclusief het Vlaams Parlement. Mijnheer
de voorzitter, u hebt terzake grote inspanningen
geleverd. Dit blijkt onder meer uit de duizenden
bezoekers die jaarlijks ons parlement aandoen,
evenals uit andere acties. Ook de regering wil een
bijdrage leveren. We baseren onze vaststelling
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onder meer op de eerste twee studies van professor
Billiet en zijn team.

Pas sinds 1995 hebben we een rechtstreeks verko-
zen Parlement. Daar is toen ook voldoende aan-
dacht aan besteed. We vormen een jonge en nieu-
we overheid. Het is voor de mensen nog niet van-
zelfsprekend wie precies wat doet. Ik reken het tot
mijn plicht om in te gaan op de vraag van het par-
lement om heel duidelijk aan te geven dat we ver-
antwoordelijk zijn voor een aantal belangrijke be-
leidsdomeinen.

U weet ook dat de verkiezingen van 13 juni de
moeder aller verkiezingen zijn. Na deze datum zul-
len de verkiezingen voor het federale, het Vlaamse
en het Europese niveau niet meer samenvallen.
Het zal daarom nog meer dan vroeger nodig zijn
dat de bevolking de Vlaamse overheid als een van-
zelfsprekendheid leert kennen.

We hebben een volledig gedepersonaliseerde cam-
pagne georganiseerd. In die campagne tonen we de
bevolking dat de Vlaamse overheid niet veraf staat
van de vragen, gevoelens, behoeften en aspiraties
van de mensen. We doen dat niet op een belerende
manier. Evenmin leggen we nog maar eens uit
welke plaats de Vlaamse overheid in de federale
staatsstructuur inneemt. Daarover zijn reeds enke-
le brochures verschenen. Naar aanleiding van de
verkiezingen van 1995 is een belangrijke informa-
tiecampagne gevoerd om uit te leggen welk belang
het Vlaams Parlement en die verkiezingen wel heb-
ben. Dat is ook nu op een neutrale, objectieve wijze
gebeurd. We hebben het altijd over de Vlaamse
overheid en over het belang van het parlement als
democratische hoeksteen van het beleid.

De kostprijs van de campagne bedraagt 227 mil-
joen frank. In dat bedrag is voorzien in het commu-
nicatiekrediet. Met de geschreven en de audiovisu-
ele pers zijn afspraken gemaakt. We hadden in hun
organen voor een periode van vijf jaren ruimte ge-
kocht. Dat kostte ons jaarlijks 140 miljoen frank. In
een nieuwe overeenkomst is voorzien dat we jaar-
lijks voor 100 miljoen frank ruimte gebruiken. We
hebben in dat verband ook kortingen afgedwon-
gen. De totale theoretische kostprijs bedraagt 110
miljoen frank. Het bedrag is geaffecteerd op de be-
grotingspost voor de afspraken met de pers.

We hebben de plicht om zo een informatiecampag-
ne te voeren. Op die wijze dragen we bij tot de her-
kenbaarheid van de Vlaamse overheid. Dit alles
werd in de commissie uitvoerig toegelicht toen we
het communicatiebeleid en de campagne hebben

uiteengezet. Alle fracties die daar toen aanwezig
waren hebben erop aangedrongen de communica-
tie en de informatieverstrekking op te drijven. Ik
heb het daarom ook als een opdracht van dit parle-
ment beschouwd om daar werk van te maken.

De voorzitter : De heer Van Nieuwenhuysen heeft
het woord.

De heer Luk Van Nieuwenhuysen : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister-president, ik heb
geen problemen met een informatiecampagne om
de bevolking te informeren over het Vlaamse be-
leidsniveau. Ik blijf er wel bij dat de timing van
deze campagne ongelukkig gekozen en voor be-
twisting vatbaar is.

Mijnheer de minister-president, u stelt dat het om
een gedepersonaliseerde campagne gaat, maar ge-
lijktijdig met deze campagne heeft de Vlaamse re-
gering de jongste weken al drie regeringsmedede-
lingen uitgezonden. Zo gedepersonaliseerd is dat
dus allemaal niet.

Ik heb de indruk dat dit initiatief wonderwel past
in de pre-electorale campagnes van de regerings-
partijen. Deze handelwijze is deontologisch niet
helemaal koosjer. Mijns inziens gaat het om een
kiescampagne op kosten van de belastingbetaler,
bovenop de campagnes die worden gefinancierd
met het geld dat de partijen ter beschikking wordt
gesteld. Het gaat om een onkiese manier van han-
delen.

Minister-president Luc Van den Brande : Ik heb
getracht een zo volledig mogelijk antwoord te
geven. Ik herhaal wat we uitvoerig hebben bespro-
ken in de commissie. Op een ogenblik dat alle ver-
kiezingen samenvallen, is het noodzakelijk de aan-
dacht te vestigen op het belang van een toekomstig
Vlaams beleid.

De voorzitter : Het incident is gesloten.

Actuele vraag van de heer Johan Sauwens tot de
heer Steve Stevaert, minister vice-president van de
Vlaamse regering, Vlaams minister van Openbare
Werken, Vervoer en Ruimtelijke Ordening, over
een recente studie van De Lijn inzake het gratis
openbaar vervoer in Hasselt

De voorzitter : Aan de orde is de actuele vraag van
de heer Sauwens tot de heer Stevaert, minister
vice-president van de Vlaamse regering, Vlaams
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minister van Openbare Werken, Vervoer en Ruim-
telijke Ordening, over een recente studie van De
Lijn inzake het gratis openbaar vervoer in Hasselt.

De heer Sauwens heeft het woord.

De heer Johan Sauwens (Op de tribune) : Mijnheer
de voorzitter, mijnheer de minister, collega’s, het
experiment van het gratis openbaar vervoer in
Hasselt heeft veel aandacht gekregen. Het heeft al-
leszins als positief effect dat er een groot debat is
ontstaan over het openbaar vervoer en de wijze
waarop dit moet worden georganiseerd. Het is be-
langrijk dat dit goed wordt geëvalueerd zodat de
maatschappelijke gevolgen duidelijk worden.

Onlangs werden we echter opgeschrikt door een
aantal krantenberichten over de terugval van het
aantal reizigers en de toename van de kosten voor
de stad Hasselt. De kostprijs van het gratis open-
baar bedraagt 30 miljoen frank voor de stad Has-
selt, 78 miljoen frank voor het Vlaams Gewest, ter-
wijl 24 miljoen frank extra wordt afgeschreven
voor de aankoop van bussen voor De Lijn zelf. Vol-
gens het krantenbericht zou meer dan 10 percent
van het totale bedrag worden besteed aan het
Vlaamse convenantsbeleid inzake openbaar ver-
voer. Nu blijkt dat dit bericht is gebaseerd op inter-
ne nota’s van De Lijn waarin het experiment van
Hasselt op een kritische manier wordt onderzocht.
Welke conclusies hebt u reeds getrokken aan de
hand van deze interne nota’s die binnen De Lijn
circuleren ? Bent u hiervan reeds officieel op de
hoogte gebracht ?

De voorzitter : Minister Stevaert heeft het woord.

Minister Steve Stevaert (Op de tribune) : Mijnheer
de voorzitter, collega’s, de heer Sauwens verwijst
naar een krantenartikel. Er verschijnen echter ver-
schillende kranten met een verschillende bericht-
geving. Ik denk dat we ons beter kunnen baseren
op de nota’s en niet op de artikels die zijn versche-
nen in één krantengroep. Volgens deze nota’s
draagt de overheid 101 miljoen frank bij voor het
openbaar vervoer in Hasselt. Brugge, waarmee
steeds de vergelijking wordt gemaakt, krijgt van de
Vlaamse overheid 152 miljoen frank. Bovendien is
het stadsrandnet van Brugge daar niet in opgeno-
men. Het gratis openbaar vervoer in Hasselt is
voor de Vlaamse overheid dan ook goedkoper dan
het niet-gratis openbaar vervoer in Brugge. Dit
doet geen afbreuk aan de degelijkheid van het
Brugse systeem, maar we moeten de zaken op een
correcte manier vergelijken.

Er bestaat ook een discussie over de terugloop van
het aantal reizigers in Hasselt. Ik vind die discussie
op zich niet belangrijk. Bovendien is er geen terug-
loop, integendeel. Er is zelfs sprake van een lichte
toename. In Hasselt kan men gebruik maken van
twee bussystemen : het gewone systeem en de bou-
levardpendel. Er is een lichte stijging binnen het
gewone systeem en een afname van de boulevard-
pendel.

Dat komt door een wijziging van de frequentie, die
geëvolueerd is van om de vijf minuten naar om de
tien minuten. Deze verandering is te wijten aan de
grootschalige werken. Zonder die werken zou er
nog sprake zijn van een toename, maar dat is na-
tuurlijk koffiedik kijken. Ik ben er ook niet van
overtuigd dat die toename eeuwig is : er zullen al-
tijd fluctuaties zijn.

Bij een vergelijking van beide systemen blijkt het
Brugse systeem voor de Vlaamse overheid veel
duurder te zijn dan het Hasseltse systeem.

De voorzitter : De heer Sauwens heeft het woord.

De heer Johan Sauwens : Mijnheer de minister, ei-
genlijk beweert u dat het artikel in De Standaard
fout is.

Een volgende logische vraag is of er momenteel
andere experimenten van de omvang van Hasselt
en Brugge in voorbereiding zijn.

De voorzitter : Minister Stevaert heeft het woord.

Minister Steve Stevaert : Mijnheer Sauwens, mo-
menteel is er in het kader van het convenantsbe-
leid bijna in elke centrumstad sprake van een gi-
gantische investering van de Vlaamse overheid.
Ik verwijs naar Mechelen en Gent. Het gaat om
voluntaristische operaties, die allemaal afzonderlijk
worden bekeken.

Bovendien is er voor het systeem in Hasselt een
toename van de kosten die worden gefinancierd
door de lagere overheid. Het kostprijssysteem zal
dus nog dalen in het voordeel van de Vlaamse
overheid. In Brugge zal dit daarentegen status-quo
blijven. In Hasselt is er immers een toenameper-
centage. Dat betekent dat het gratis openbaar ver-
voer in Hasselt financieel een goede zaak is voor
de Vlaamse overheid.

De voorzitter : Het incident is gesloten.

Voorzitter
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Actuele vraag van de heer Jan Penris tot de heer
Steve Stevaert, minister vice-president van de
Vlaamse regering, Vlaams minister van Openbare
Werken, Vervoer en Ruimtelijke Ordening, over
maatregelen voor de verdere financiering en de uit-
voering van herstellingswerken aan de Antwerpse
ring

De voorzitter : Aan de orde is de actuele vraag van
de heer Penris tot de heer Stevaert, minister vice-
president van de Vlaamse regering, Vlaams minis-
ter van Openbare Werken, Vervoer en Ruimtelijke
Ordening, over maatregelen voor de verdere finan-
ciering en de uitvoering van herstellingswerken
aan de Antwerpse ring.

De heer Penris heeft het woord.

De heer Jan Penris (Op de tribune) : Mijnheer de
minister, collega’s, vorige week bracht de pers ver-
slag uit over de lamentabele toestand van het weg-
dek op de Antwerpse ring. Ter hoogte van Merk-
sem zouden er sleuven zijn ontstaan van 20 centi-
meter breed. Er zouden ook regelmatig brokstuk-
ken opspatten ter grootte van een mensenhand.

Het herstel van die schade blijkt omwille van twee
redenen niet onmiddellijk mogelijk te zijn. De eer-
ste reden is van technische aard. Er is de laatste tijd
te veel wateroverlast, waardoor asfalt gieten niet
vanzelfsprekend is. Ten tweede is er een financiële
reden. De kredieten voor kleinere herstellingen
zouden op dit ogenblik virtueel zijn uitgeput voor
de regio Antwerpen.

Mijnheer de minister, met welke kredieten zult u
de noodzakelijke herstellingen aan het wegennet
rond Antwerpen uitvoeren ? Ik hoop dat uw ant-
woord duidelijk zal zijn.

De voorzitter : Minister Stevaert heeft het woord.

Minister Steve Stevaert (Op de tribune) : Mijnheer
de voorzitter, collega’s, de heer Penris heeft gelijk
dat de wegen in de omgeving van Antwerpen mo-
menteel in slechte staat verkeren.

Een eerste probleem waarmee we geconfronteerd
worden, zijn de slechte weersomstandigheden.
Daardoor is het inderdaad uitermate moeilijk om
zelfs kleine herstellingswerken uit te voeren.

Voor de financiële problemen is wel een oplossing
mogelijk. We kunnen immers uit de gewone onder-
houdsmiddelen putten. Er werd daarvoor in de be-
groting in een post voorzien. We beschikken dus

over de financiële middelen om de kleine werken
uit te voeren. Het weer moet dit wel toelaten.

We staan voor een nog veel grotere uitdaging. Er is
een aanbesteding gedaan om de grote werken te
kunnen aanvatten. Het gaat om een bedrag van
verschillende miljoenen frank. Het juiste moment
moet wel worden gekozen. Wanneer is het in
Vlaanderen goed weer ? Wat is het juiste tijdstip
om de werken aan te vatten ? De buitendienst van
Antwerpen heeft een heel ingenieus systeem van
nacht- en weekendwerk ontworpen. Er werd afge-
sproken dat een grote mediacampagne zou worden
georganiseerd om de gebruikers te wijzen op mo-
gelijke hinder en om hen wegwijs te maken.

Mijnheer Penris, momenteel worden de nodige
herstellingswerken in de mate van het mogelijke
uitgevoerd. Ik geef eerlijk toe dat de staat van de
weg op dit ogenblik erbarmelijk is.

De voorzitter : De heer Penris heeft het woord.

De heer Jan Penris : Ik dank de minister voor zijn
antwoord. Wat het weer betreft kan ik hem gerust-
stellen : de minister-president heeft ons een aan-
zienlijke weersverbetering beloofd tegen de zomer.

De voorzitter : Het incident is gesloten.

Actuele vraag van mevrouw Kathleen Helsen tot
mevrouw Wivina Demeester-De Meyer, Vlaams
minister van Financiën, Begroting en Gezond-
heidsbeleid, over de mogelijkheden voor een on-
derzoek naar de relatie milieu-gezondheid speci-
fiek voor de regio Zuiderkempen

De voorzitter : Aan de orde is de actuele vraag van
mevrouw Helsen tot mevrouw Demeester, Vlaams
minister van Financiën, Begroting en Gezondheids-
beleid, over de mogelijkheden voor een onderzoek
naar de relatie milieu-gezondheid specifiek voor de
regio Zuiderkempen.

Mevrouw Helsen heeft het woord.

Mevrouw Kathleen Helsen (Op de tribune) : Mijn-
heer de voorzitter, mevrouw de minister, geachte
leden, in de week van 15 tot 19 februari werd in di-
verse kranten- en tijdschriftartikels aandacht be-
steed aan de volksgezondheid en het leefmilieu in
woonkernen in de nabijheid van vervuilende indus-
triegebieden. De voorbeelden in deze artikels
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waren voornamelijk afkomstig uit de regio Zuider-
kempen. Zo heeft een zeer concreet voorbeeld
over een kind heel wat onrust veroorzaakt bij de
bevolking in de regio.

De geneeskunde legt reeds geruime tijd een duide-
lijk verband tussen bepaalde aandoeningen van pa-
tiënten en de aanwezigheid van bepaalde indus-
trieën in hun regio. De bedrijfswereld haalt ver-
scheidene argumenten aan om deze stelling te
weerleggen. Wie in de regio Zuiderkempen in de
nabijheid van vervuilende industrieën woont, heeft
terzake dringend nood aan duidelijkheid. De be-
leidsnota betreffende gezondheid voorziet in een
mogelijk onderzoek naar volksgezondheid en leef-
milieu, dat in 1998-1999 zou plaatsvinden en de
problematiek voor Vlaanderen uitgebreider in
kaart zou brengen.

Mevrouw de minister, hoe kunnen op Vlaams ni-
veau de vooropgestelde middelen worden aange-
wend voor een onderzoek naar die
Zuiderkempen ? Dit onderzoek zou het verband
tussen de industrie in deze regio en de neurodege-
neratieve en hematologische aandoeningen in
kaart brengen.

De voorzitter : Minister Demeester heeft het
woord.

Minister Wivina Demeester-De Meyer (Op de tri-
bune) : Mijnheer de voorzitter, ik dank mevrouw
Helsen voor haar concrete vraag. Deze laat me toe
even in te gaan op de problematiek van een groot-
schalig onderzoek, de resultaten die dit zal opleve-
ren en de eventuele band tussen bepaalde ver-
schijnselen en vervuilende industrieën in bepaalde
regio’s.

Een groot- of kleinschalig onderzoek van één jaar
zal voor geen enkele afwijking – congenitaal of op-
getreden tijdens het leven – kunnen uitmaken of
die het gevolg is van een bepaalde vervuiling. We
zouden dit ook duidelijk moeten kunnen maken
aan de mensen. Ik krijg vandaag immers heel veel
brieven uit diverse gebieden met de vraag om deel
te mogen uitmaken van dat gezondheidsonder-
zoek. Jonge mensen stellen me de concrete vraag
hoe ze eraan kunnen deelnemen en zo de zeker-
heid kunnen verwerven dat ze gezonde kinderen
zullen krijgen. De geneeskunde noch het beleid
kunnen daar echter een antwoord op geven. Dat
moeten we de mensen duidelijk maken.

We zijn inderdaad begonnen aan een grootschalig
onderzoek naar de haalbaarheid van de voorgestel-
de methode om op termijn jaar na jaar de evolutie
van bepaalde verschijnselen in bepaalde regio’s te
kunnen vaststellen. Zo kunnen we dan misschien
over tien, twintig of dertig jaar besluiten dat er
eventueel een link was tussen een ‘vervuilende’ in-
dustrie of factor, en een aandoening die in meerde-
re mate in een bepaalde regio voorkomt.

De methodologie van het onderzoek dat thans
wordt opgezet, bestaat uit twee delen : een toxico-
logisch en een epidemiologisch. Het toxicologisch
gedeelte is specifiek gericht op twee regio’s. Ten
eerste is er de regio Antwerpen die is vervuild door
het vele verkeer, de aanwezigheid van industrieën
en de dichte bevolking. Voor een gedeelte ligt daar
ook de wijk Neerland in. Ten tweede zijn de onder-
zoekers het nu ook zo goed als eens over de lande-
lijke regio die niet de gevolgen zou dragen van be-
paalde vervuilende factoren. Die tweede regio zou
worden gebruikt als vergelijking. Men wil nagaan
of er bepaalde toxicologische feiten zijn vast te
stellen bij een bevolking in bepaalde regio’s.

Het tweede gedeelte is het epidemiologische, dat
via het medisch schooltoezicht zal worden uitge-
voerd op heel de Vlaamse bevolking. In de toe-
komst zal die taak uiteraard worden overgenomen
door de centra voor leerlingenbegeleiding. Op die
manier kan men alle leerlingen van een bepaalde
leeftijd – bijvoorbeeld achttien jaar – jaarlijks be-
reiken. Alle gegevens zullen worden opgestapeld in
een databank. Als men dan in een bepaalde regio
een verschijnsel ziet, kan men – over enkele tien-
tallen jaren dus – op basis van die gegevens moge-
lijke conclusies trekken. Op basis hiervan kan ook
worden nagegaan of in een bepaalde regio een ef-
fect voorkomt dat verschilt van dat in de doorsnee
Vlaamse regio.

Men mag zich hier natuurlijk geen verkeerd beeld
van vormen. Men mag niet denken dat we over een
jaar een antwoord zullen kunnen geven op bepaal-
de specifieke vragen. Ik veronderstel dat u verwijst
naar het kankerpatiëntje in uw regio. Is daar een
verband met een vervuilend element van een be-
paalde industrie ? Daarover zal men de komende
jaren nog geen uitspraak kunnen doen. Dit is al-
leen mogelijk als men minstens gedurende een pe-
riode van twintig jaar bepaalde feiten heeft kunnen
opmeten, en als men gedurende een lange periode
heeft kunnen vaststellen dat er zich in één bepaal-
de regio – veel meer dan in vergelijking met andere
regio’s – specifieke verschijnselen voordoen.

Helsen
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Mevrouw Helsen, het is belangrijk dat we dit on-
derzoek verrichten. We moeten immers naar de
toekomst kijken. Tegelijkertijd is het belangrijk dat
we voor het milieu zodanig strenge emissienormen
vastleggen dat de eventuele vervuiling daadwerke-
lijk wordt teruggedrongen. Op die manier kan men
ervoor zorgen dat er zo weinig mogelijk risico’s zijn
voor de gezondheid van de bevolking.

De voorzitter : Het incident is gesloten.

Actuele vraag van de heer Michel Doomst tot de
heer Eric Van Rompuy, Vlaams minister van Eco-
nomie, KMO, Landbouw en Media, over de be-
richtgeving door de Vlaamse omroepen van per-
soonlijke of familiale drama’s

De voorzitter : Aan de orde is de actuele vraag van
de heer Doomst tot de heer Van Rompuy, Vlaams
minister van Economie, KMO, Landbouw en
Media, over de berichtgeving door de Vlaamse om-
roepen van persoonlijke of familiale drama’s.

De heer Doomst heeft het woord.

De heer Michel Doomst (Op de tribune) : Mijnheer
de minister, extreme familiale drama’s waren tot
voor kort het domein van vervolgfeuilletons. Tot
recent bleef het hoofdzakelijk bij fictie. De laatste
tijd blijken deze drama’s echter gegeerd live-mate-
riaal te zijn voor nieuwsuitzendingen. In geuren en
kleuren wordt in alle details geëtaleerd wat zich
precies heeft afgespeeld.

Daarbij hebben de zenders de neiging om de gren-
zen van het door het gerecht gestelde embargo te
doorbreken. Bij het drama in Begijnendijk moest
de moeder van het betrokken kind de feiten zelfs
via het nieuws vernemen. Bij het drama in Lub-
beek konden beide zenders om kwart voor zeven
hun ongeduld niet meer bedwingen. Ze doorbra-
ken allebei het embargo met een telefoontje om de
gegevens toch maar op het nieuws van zeven uur te
kunnen brengen. In mijn eigen omgeving ervaar ik
dat het etaleren van een dergelijke miserie voor
een aantal mensen een voorbeeldfunctie krijgt. Ik
verwijs hierbij naar het toenemende aantal zelf-
moorden.

Wat mij het meest zorgen baart, is dat dit wel eens
tot een opbod tussen zenders zou kunnen leiden. In

Engeland verbiedt het gerecht de pers dergelijke
zaken te etaleren. Kunnen de verschillende zenders
niet tot een gedragsovereenkomst komen ? Dit
sluit aan bij de ethische code, waarvoor ik met me-
vrouw Lindekens al een hele tijd pleit. Is de tijd
niet stilaan rijp om de zenders hiervoor bij elkaar
te brengen en tot een afspraak te komen ? 

De voorzitter : Minister Van Rompuy heeft het
woord.

Minister Eric Van Rompuy (Op de tribune) : Mijn-
heer Doomst, er zijn vorige week inderdaad pro-
blemen geweest bij het respecteren van een embar-
go bij de berichtgeving over twee gezinsdrama’s.
Men heeft me gevraagd welke verantwoordelijk-
heid ik hiervoor droeg als minister van Media.

U weet dat we in de commissie voorstellen uitwer-
ken, zoals de door u voorgestelde Kijk- en Luister-
raad. Deze zou specifieke problemen in verband
met seks en geweld behandelen. De geschillenraad
behandelt daarentegen eerder vragen over de ob-
jectiviteit van de nieuwsuitzendingen. Hier gaat het
over de deontologie. Er is een deontologische raad
van de journalisten. Ik denk ook dat zij een interne
beraadslagingsprocedure hanteren. Zo heb ik ooit
een advies gevraagd aan de commissie voor Deon-
tologie van de Algemene Vereniging van Belgische
Beroepsjournalisten naar aanleiding van het fa-
meuze Humo-interview van mevrouw De Bie.

Uw vraag past in deze context. Bij dergelijke situ-
aties moeten er afspraken worden gemaakt tussen
journalisten en omroepen. Eventuele embargo’s
moeten worden gerespecteerd. De concurrentie
mag niet leiden tot een opbod of tot het niet re-
specteren van de beslissingen van het parket, dat
toch wel zijn redenen zal hebben om een embargo
te doen respecteren. Ik verwijs naar de deontologie
van de journalisten, de omroepen en de geschreven
pers. Ze hebben daar eigen organen voor. Het be-
hoort niet tot de bevoegdheid van de minister van
Media om hierin op te treden. Ik kan wel een mo-
rele stem laten horen. Als het parket embargo’s
vraagt, moet iedereen ze respecteren. Ik weet abso-
luut niet in welke omstandigheden de omroepen
deze zaak hebben benaderd.

De voorzitter : De heer Doomst heeft het woord.

De heer Michel Doomst : Ik dank de minister voor
zijn antwoord en zal me tot het geëigend orgaan
richten om dit probleem aan te kaarten.

Demeester-De Meyer
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De voorzitter : Het incident is gesloten.

Actuele vraag van de heer Michel Doomst tot de
heer Eric Van Rompuy, Vlaams minister van Eco-
nomie, KMO, Landbouw en Media, over eventuele
overheidssteun voor de oprichting van windmolen-
parken

De voorzitter : Aan de orde is de actuele vraag van
de heer Doomst tot de heer Van Rompuy, Vlaams
minister van Economie, KMO, Landbouw en
Media, over eventuele overheidssteun voor de op-
richting van windmolenparken.

De heer Doomst heeft het woord.

De heer Michel Doomst (Op de tribune) : Mijnheer
de voorzitter, mijnheer de minister, collega’s, de
productie van elektriciteit staat de laatste tijd ern-
stig ter discussie. Er wordt gedacht aan een afbouw
van kernenergie, en van bepaalde fossiele brand-
stoffen wordt gezegd dat ze mettertijd uit de pro-
ductie zouden moeten worden geweerd. Ik neem
aan dat ook de Vlaamse overheid ijverig op zoek is
naar alternatieven.

Een van de twee alternatieven die het meest wor-
den genoemd, is zonne-energie, waarvan de moge-
lijkheden nog worden nagegaan. Deze technologie
blijkt echter vrij ingewikkeld te zijn. De kosten
voor onderzoek en ontwikkeling zijn vrij hoog.
Blijkbaar wordt eerder een alternatief gezien in de
tweede mogelijkheid, namelijk windmolens. Ook
de Vlaamse overheid volgt deze ontwikkeling
nauwlettend en stimuleert ze.

Recent hebben we vernomen dat Electrabel plan-
nen koestert om drie windmolenparken in te rich-
ten. Ook privé-firma’s nemen het initiatief, zoals
Colruyt in Halle, waar een mast werd ingeplant
voor het opwekken van energie. Het verrast ons
dat het gemeentebestuur daar een taks van 100.000
frank op heeft geheven en dat de Vlaamse regering
bij monde van minister Peeters die belasting zou
willen annuleren. Het argument daarvoor luidt dat
de Vlaamse regering deze vormen van alternatieve
energieproductie zou willen stimuleren.

Kunt u hier als minister van Energie duidelijkheid
in brengen ? Wat is de Vlaamse regering op dit vlak
zinnens ? Is ze inderdaad bereid om in de komende
jaren steun te verlenen aan deze vormen van alter-
natieve energie ?

De voorzitter : Minister van Rompuy heeft het
woord.

Minister Eric Van Rompuy (Op de tribune) : Mijn-
heer de voorzitter, collega’s, de Vlaamse regering is
enthousiast over windenergie. We staan achter
wind. Samen met de heer Stevaert heb ik een
werkgroep Windenergie opgericht. Daarin probe-
ren we het windmolenpark in te passen in de ruim-
telijke ordening. In het kader van het technologie-
programma Vliet Bis hebben we aan de VUB de
opdracht gegeven om een heus windplan op te stel-
len. Daarbij moet worden gezocht naar opportune
inplantingsplaatsen voor windparken.

We zijn ook actief op het vlak financiële stimulan-
sen, meer bepaald voor demonstratieprojecten. Er
is echter een plafond van 10 miljoen frank omdat
er slechts een totaal budget van ongeveer 35 mil-
joen frank ter beschikking is voor alle demonstra-
tieprojecten in verband met hernieuwbare energie.

Daarnaast hebben we bekomen dat het Controle-
comité vanaf juli 1998 de groene frank voor de toe-
levering aan het net van elektriciteit op basis van
hernieuwbare energie heeft verdubbeld. Ook tradi-
tionele leveranciers van elektriciteit wagen zich nu
op die markt. U hebt daarstraks ook verwezen naar
Colruyt in Halle.

We juichen toe dat Electrabel start met een aantal
initiatieven. Met het nieuwe liberaliseringsdecreet,
dat we helaas niet meer tijdens deze regeerperiode
kunnen neerleggen, zullen we groenestroomcertifi-
caten invoeren. Daarmee willen we hernieuwbare
energie stimuleren. We hopen dat dit tegen 2010
ongeveer 3 percent van de totale energieproductie
zal bedragen. Wij staan daar dus volledig achter.

Ik heb begrip voor minister Peeters als hij de bur-
gemeester van Halle op de vingers tikt omdat die
dreigt met het heffen van een belasting op wind-
moleninfrastructuur. Dit lijkt me inderdaad tegen-
strijdig met het beleid van de Vlaamse regering, die
in de toekomst aan wind een centrale rol wil toe-
kennen in de energievoorziening.

De heer Michel Doomst : Ik ben blij dat de minis-
ter daar zo weinig doekjes om windt, en hoop dan
ook dat het windproject de nodige wind in de zei-
len zal krijgen.

De voorzitter : Het incident is gesloten.
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Actuele vraag van mevrouw Kathy Lindekens tot
de heer Luc Martens, Vlaams minister van Cultuur,
Gezin en Welzijn, over de financiële overgangsre-
geling voor I Fiamminghi en het Symfonieorkest
van Vlaanderen

Actuele vraag van de heer Jos Stassen tot de heer
Luc Martens, Vlaams minister van Cultuur, Gezin
en Welzijn, over de financiële overgangsregeling
voor I Fiamminghi en het Symfonieorkest van
Vlaanderen

De voorzitter : Aan de orde zijn de samengevoegde
actuele vragen van mevrouw Lindekens en de heer
Stassen tot de heer Martens, Vlaams minister van
Cultuur, Gezin en Welzijn, over de financiële over-
gangsregeling voor I Fiamminghi en het Symfonie-
orkest van Vlaanderen.

Mevrouw Lindekens heeft het woord.

Mevrouw Kathy Lindekens (Op de tribune) : Mijn-
heer de minister, twee weken geleden heb ik u hier
voluit geprezen om uw rechtlijnigheid in verband
met het volgen van de adviezen van de beoorde-
lingscommissie Muziek. Ik vrees dat ik die lof van-
daag moet intrekken, want ondertussen blijkt een
en ander te zijn gebeurd.

De regering heeft met name een overgangsmaatre-
gel goedgekeurd waarbij ik toch enkele vragen
heb. U hebt zelf gezegd dat de adviezen van de be-
oordelingscommissie Muziek degelijk onderbouwd
zijn en zeker niet lichtvaardig totstandkomen. Ik
heb de kans gehad ze zelf te lezen vermits ze door
de commissie in een persmededeling werden ver-
spreid.

Er heeft een informeel overleg plaatsgevonden
met de beoordelingscommissie over een over-
gangsmaatregel voor beide orkesten. Er was sprake
van 75 percent van wat ze vorig jaar hadden gekre-
gen. Nu blijkt dat 44 miljoen frank uit de hoed
werd getoverd ; dit is 22 miljoen frank voor elk van
beide orkesten. Het ene orkest gaat er daardoor in
vergelijking met vorig jaar 35 percent op vooruit,
en het andere moet slechts 9 percent inleveren.
Door een dergelijke regeling zou iedereen haast
hopen toch maar niet erkend te worden door een
beoordelingscommissie. Door deze regeling zullen
de twee orkesten nu meer ontvangen dan alle an-
dere erkende orkesten, met als enige uitzondering
de Beethoven Academie.

Deze regeling is dus duidelijk een regeling ad hoc
waarbij ook het negatieve advies van de vorige
commissie niet werd gevolgd. De huidige beoorde-

lingscommissie heeft ondertussen hierop ge-
reageerd.

Mijnheer de minister, mijn vraag is dan ook hoe u
dit alles kunt verantwoorden ten aanzien van uw
Raad voor Cultuur en van de beoordelingscommis-
sie Muziek.

De voorzitter : De heer Stassen heeft het woord.

De heer Jos Stassen (Op de tribune) : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister, collega’s, mijn
vraag werd reeds goed ingeleid door mevrouw Lin-
dekens.

In de commissie voor Cultuur heb ik uw beleid en
de adviezen van de beoordelingscommissie Muziek
verdedigd, ervan uitgaande dat het een goede rege-
ling was, en dat het parlement zich niet moet inla-
ten met de adviezen en de gevolgen van de ge-
maakte keuzes.

Het moet mij van het hart dat de uiteindelijke op-
lossing mij sterk heeft verrast. In de commissie heb
ik zelf gezegd dat een overgangsregeling nodig is,
zeker als de adviezen in de loop van een seizoen
worden uitgebracht. Men kan toch moeilijk iemand
van de ene dag op de andere op droog zaad zetten,
waardoor hij zijn verplichtingen niet meer kan na-
komen. Toch moet men goed nadenken vooraleer
men met een overgangsmaatregel over de brug
komt. Moet die overgangsmaatregel een stap zijn
in het licht van de volgende erkenningsronde ? Of
moet het daarentegen om een begeleide afbouw
gaan ? Als er een overgangsregeling komt voor
muziek, wat doen we dan met andere cultuurdo-
meinen zoals de podiumkunsten en het sociaal-cul-
tureel jeugdwerk ?

Een overgangsregeling ad hoc kan niet zomaar
worden ingesteld omdat mensen klagen. De be-
trokkenen zijn terecht kwaad, maar met deze rege-
ling wordt I Fiamminghi nogmaals bevoordeeld.
Het Symfonieorkest van Vlaanderen mag van
geluk spreken dat het samen met I Fiamminghi uit
de boot is gevallen, want daardoor kan het ook van
de overgangsregeling genieten. Ik ben bereid om
over een overgangsregeling te praten en er een
aantal voorwaarden aan te koppelen, maar stel me
nogal wat vragen over het bedrag en over het ef-
fect op het muziekdecreet. Dat decreet wil ik trou-
wens samen met u blijven verdedigen.

Mijn vraag is dezelfde als die van mevrouw Linde-
kens. Ik wil graag weten hoe het nu verder moet en
hoe u uw beslissing kunt verantwoorden.
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De voorzitter : Minister Martens heeft het woord.

Minister Luc Martens (Op de tribune) : Mijnheer
de voorzitter, dames en heren, deze vragen staan
me toe de zaak te verduidelijken. We hebben het
advies van de beoordelingscommissie integraal op-
gevolgd. De Vlaamse regering heeft op basis daar-
van meteen beslist dat een overgangsregeling
nodig was voor de orkesten die de afgelopen vier
jaar structureel werden gesubsidieerd.

In het eerste besluit van de regering werd nog niet
bepaald wat de regeling precies inhield. We hebben
daarom overlegd met de betrokkenen. We wilden
hun verwachtingen kennen. Ik heb eenmaal ge-
praat met de hele beoordelingscommissie en ver-
scheidene malen met haar voorzitter. Daaruit heb
ik geleerd dat zowel de sector, die onder meer
wordt vertegenwoordigd door de VDP, als de be-
oordelingscommissie ermee akkoord gingen dat
een overgangsregeling niet noodzakelijk beperkt
hoefde te blijven tot een sociale regeling, een af-
bouw of het louter uitvoeren van de afspraken. Het
Vlaams Parlement was het daarmee eens.

Het is nooit de bedoeling geweest om een oplos-
sing te vinden die volledig los stond van de rol van
de beoordelingscommissie. De regeling is niet ver-
vat in het decreet, maar toch zal de commissie niet
buitenspel worden gezet. De regering kan immers
slechts een besluit nemen voor één jaar, dat pas
kan worden verlengd mits daarvoor de decretale
basis bestaat. Anders zouden we vier keer een een-
malige beslissing kunnen nemen die buiten het de-
creet valt. Dat zou geen goede zaak zijn.

De beoordelingscommissie was ervan overtuigd
dat beide orkesten over voldoende artistieke kwa-
liteiten beschikten om in aanmerking te komen
voor een plaats in het muzieklandschap. Het Sym-
fonieorkest werd beschouwd als een doorstroom-
orkest dat zijn kwaliteit nog wat moest verbeteren.
Van die verbetering was al sprake op het ogenblik
van de eerste waarneming en van ons gesprek. Ook
de projecten en artistieke mogelijkheden van I
Fiamminghi werden positief beoordeeld.

Het bedrag voor het Symfonieorkest is lager dan
dat van vorig jaar. Er werd een plafond ingesteld
op basis van het gemiddelde van de bedragen die
ze de voorbije vier jaar hebben ontvangen. Voor
het Symfonieorkest was dat voor de opeenvolgen-
de jaren 19 miljoen frank, 19 miljoen frank, 25 mil-
joen frank en 24 miljoen frank. I Fiamminghi ont-
ving 25 miljoen frank, 24 miljoen frank, 24 miljoen
frank en 16,2 miljoen frank. Die cijfers werden
nogal gezuiverd, want in het verleden beschikte dit

laatste orkest over nog vele andere bronnen van
inkomsten. Als één orkest heeft ingeleverd tijdens
deze zittingsperiode, is het wel I Fiamminghi, want
hun middelen zijn tot een derde herleid.

Als men vindt dat ze een rol in het muziekland-
schap kunnen spelen, dan moet dat gebeuren in re-
alistische termen over het aantal optredens, de be-
zetting, het aantal Vlaamse componisten, enzo-
voort. Dit moet gebeuren met een reële budgette-
ring, die aan de administratie moet worden verant-
woord. We zoeken binnen dat kader een oplossing
met een terugkoppeling naar de beoordelingscom-
missie. Zonder kwaliteitsverbetering of zonder dat
men zich inschrijft in de artistieke lijn, volgt onher-
roepelijk een negatieve beslissing. Zowel de be-
trokkenen als de beoordelingscommissie weten
dat.

In het persbericht en het gesprek met de beoorde-
lingscommissie gaat het over de hoogte van het be-
drag voor een orkest. Het gaat niet over een over-
gangsregeling of over het feit dat ze geen rol kun-
nen spelen. De hoogte van het bedrag mag trou-
wens niet worden getoetst aan dat van vorig jaar,
omdat alle orkesten en ensembles toen een enorme
verhoging hebben gekregen. In vergelijking met de
situatie van twee jaar geleden, zijn de middelen van
alle orkesten gestegen, behalve die van deze twee.

De voorzitter : Mevrouw Lindekens heeft het
woord.

Mevrouw Kathy Lindekens : Ik blijf met de opmer-
kingen van de beoordelingscommissie zitten. Er
was tijdens uw gesprek met hen uitgegaan van 75
percent van de laatste toekenning. Dat bedrag is
aangepast. Hiervoor werd geen formeel advies ge-
vraagd aan de commissie Muziek. Bovendien staat
die aanpassing haaks op de artistieke adviezen van
de beoordelingscommissie. Men kan toch nooit
naar het verleden verwijzen om subsidies te krij-
gen. De huidige adviezen maken uit wie wat kan
krijgen.

De voorzitter : De heer Stassen heeft het woord.

De heer Jos Stassen : Er is een kans gemist doordat
voor de toekenning van het bedrag geen formeel
advies werd gevraagd aan de commissie. Er moet
worden nagedacht over overgangsregelingen en de
consequenties ervan binnen het algemeen cultureel
beleid. Dit alles heeft ook een budgettair prijs-
kaartje : het volgende bedrag zal heel wat hoger
moeten zijn, wil men de adviescommissie op een
reële manier laten werken.
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Minister Luc Martens : Er zou een aanleiding kun-
nen zijn tot een verdere procedure. Zo heeft onder
meer de beoordelingscommissie uitspraken gedaan
over cijfers, wat niet tot haar bevoegdheden be-
hoort. Men zou dit kunnen aangrijpen om in be-
roep te gaan bij de Raad van State. Daardoor zou-
den we echter in een totale chaos terechtkomen,
wat toch ook niet gunstig is voor de andere organi-
saties.

De voorzitter : Het incident is gesloten.

VERSLAG VAN DE COMMISSIE TOT ON-
DERZOEK VAN DE GELOOFSBRIEVEN

De voorzitter : Dames en heren, aan de orde is het
onderzoek van de geloofsbrieven van mevrouw
Van Asbroeck.

Mevrouw Van Lindt, verslaggever van de commis-
sie, heeft het woord.

Mevrouw Sonja Van Lindt, verslaggever (Op de tri-
bune) : Mijnheer de voorzitter, dames en heren,
met toepassing van artikel 31, paragraaf 3 van de
bijzondere wet van 8 augustus 1980 tot hervorming
der instellingen en artikel 5 van het Reglement, on-
derzoekt het Vlaams Parlement de geloofsbrieven
van mevrouw Van Asbroeck.

De commissie heeft kennis genomen van de door
de heer Béghin in zijn hoedanigheid van eerste on-
dervoorzitter van de Brusselse Hoofdstedelijke
Raad ondertekende stukken voor de verkiezing
van mevrouw Van Asbroeck tot Brussels lid in het
Vlaams Parlement, dit ter vervanging van de heer
Vandenbussche die ontslag heeft genomen.

In zijn proces-verbaal van 26 februari 1999 ver-
klaart ondervoorzitter Béghin dat overeenkomstig
artikel 30, paragraaf 3, tweede zin van de bijzonde-
re wet van 8 augustus 1980 tot hervorming der in-
stellingen, gewijzigd door de bijzondere wet van 16
juli 1993, de SP-fractie mevrouw Van Asbroeck
heeft aangewezen om de heer Vandenbussche als
Brussels lid dat zitting heeft in het Vlaams Parle-
ment, te vervangen.

Dientengevolge heeft de commissie dan ook de ge-
loofsbrieven onderzocht van mevrouw Van As-
broeck. Vastgesteld werd dat voornoemd Brussels
lid aan de verkiesbaarheidsvereisten voldoet.

De commissie stelt dan ook eenparig voor me-
vrouw Van Asbroeck tot geldig verkozen lid van
het Vlaams Parlement te benoemen.

De voorzitter : Mag ik aannemen dat het parle-
ment het eenparig eens is met de besluiten van de
commissie ? (Instemming)

De besluiten zijn aangenomen.

Ik roep mevrouw Anne Van Asbroeck uit tot
Vlaams volksvertegenwoordiger en nodig haar uit
de grondwettelijke eed af te leggen, die luidt als
volgt : ‘Ik zweer de Grondwet na te leven.’

– Mevrouw Anne Van Asbroeck legt de grondwet-
telijke eed af.

Mevrouw Van Asbroeck, namens alle collega’s heet
ik u van harte welkom in het Vlaams Parlement.
(Applaus)

HULDEBETOON

De voorzitter : Collega Vandenbussche, beste Mi-
chiel, in 1970 kwam u als 25-jarige licentiaat in de
politieke en sociale wetenschappen van West-
Vlaanderen naar Brussel. Niets kon toen al laten
vermoeden dat u een van de drijvende krachten
achter het bloeiende Vlaams-Brusselse gemeen-
schapsleven zou worden.

U werd in 1970 stafmedewerker bij de pluralisti-
sche Stichting Lodewijk de Raet, een organisatie
waarvan het belang voor de culturele en politieke
ontvoogding van Vlaanderen nauwelijks kan wor-
den overschat. Daarnaast spande u zich in als vrij-
williger in het Vlaamse sociaal-culturele leven in de
hoofdstad. Als vrijwilliger en vormingswerker was
u betrokken bij de oprichting van talrijke culturele
raden in Brussel en bij de werking van de Agglo-
meratieraad van het ‘Plaatselijk Sociaal-Kultureel
Werk’. U hebt aan het hoofd gestaan van het Cen-
trum voor Samenlevingsopbouw en in 1975 was u
algemeen secretaris van het eerste Congres van de
Brusselse Vlamingen.

Vanaf 1979 bent u aan uw politieke carrière begon-
nen : eerst als kabinetsadviseur bij de Brusselse
staatssecretaris Lydia De Pauw-Deveen en daarna
bij Willy Claes. In 1981 werd u aangesteld als kabi-
netschef van de Brabantse vice-gouverneur Aimé
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Van Lent. In die functie was u onder meer belast
met het toezicht op de naleving van de taalwetten
in de negentien Brusselse gemeenten.

Ook in uw gemeente Etterbeek bent u actief. In
1982 werd u er verkozen tot gemeenteraadslid en
sinds 1989 bent u er schepen voor Ruimtelijke Or-
dening en Vlaamse Aangelegenheden. Nog in Et-
terbeek richtte u mee de Louis Paul Boon-kring
op, een organisatie die u eerst voorzat ; momenteel
bent u er bestuurslid.

Ik denk niet dat ik overdrijf wanneer ik zeg dat uw
politieke carrière vanaf 1989 in een stroomversnel-
ling is terechtgekomen. In dat jaar kreeg u de mo-
gelijkheid in de Brusselse Hoofdstedelijke Raad
zitting te nemen als opvolger van minister Rufin
Grijp. Onmiddellijk na uw aanstelling werd u ook
lid van de Vlaamse Gemeenschapscommissie. In
beide assemblees oefende u de functie van fractie-
voorzitter uit. In 1992 werd u verkozen tot voorzit-
ter van de Vlaamse Gemeenschapscommissie. Die
functie oefende u uit tot 1995, toen u als opvolger
werd herverkozen voor de Brusselse Hoofdstede-
lijke Raad en de Vlaamse Gemeenschapscommis-
sie.

Als een van de zes Brusselaars werd u ook volks-
vertegenwoordiger in het Vlaams Parlement. U
hebt er nooit een geheim van gemaakt dat dat
Brusselse dubbelmandaat, ondanks uw voorkeur
voor dit parlement, u zwaar viel.

Uit uw binnen- en buitenparlementaire activiteiten
kan een brede waaier aan interesses en engage-
menten worden afgeleid. Uw aandacht ging vooral
naar de Belgische politieke structuren en de plaats
van Brussel en de Brusselse Vlamingen daarin, de
ruimtelijke ordening, de cultuur en de strijd tegen
extreem-rechts. U mag, als voorzitter van het CSC-
Vormingswerk, ook trots zijn op initiatieven als
Kiezen voor Kunst en de veelbezochte Anne
Franck-tentoonstelling.

Men noemt u in Brussel een verstrooid maar kei-
hard werker. Een typische Vlaamse Brusselaar, met
een groot hart voor zijn stad. Dit is een eigenschap
die van alle Brusselse Vlamingen in dit halfrond
ook zulke aparte collega’s maakt.

Beste Michiel, ik hoop dat u uw inspanningen voor
een toekomstgerichte ruimtelijke ordening in Brus-
sel, en vooral uw inspanningen voor meer cultuur
voor meer mensen, ook na uw parlementaire car-
rière kunt blijven voortzetten. Namens deze assem-

blee dank ik u voor de inspanningen die u de voor-
bije decennia hebt geleverd op die vele fronten.
Het ga u goed. (Applaus)

ONTWERP VAN DECREET tot wijziging van
het decreet van 23 februari 1994 inzake de infra-
structuur voor persoonsgebonden aangelegenhe-
den
– 1261 (1998-1999) – Nrs. 1 tot 3

Algemene bespreking

De voorzitter : Dames en heren, aan de orde is het
ontwerp van decreet tot wijziging van het decreet
van 23 februari 1994 inzake de infrastructuur voor
persoonsgebonden aangelegenheden.

De algemene bespreking is geopend.

Mevrouw Heeren, verslaggever, verwijst naar het
verslag.

– De heer Francis Vermeiren, ondervoorzitter,
treedt als voorzitter op.

Mevrouw Ceysens heeft het woord.

Mevrouw Patricia Ceysens (Op de tribune) : Mijn-
heer de voorzitter, mevrouw de minister, geachte
collega’s, ik zal grotendeels herhalen wat we in de
commissie hebben gezegd.

Zoals de minister zelf heeft gezegd, gaat het om
een vrij moeilijke en technische aangelegenheid.
Men maakt de zaak nog moeilijker doordat op het
oorspronkelijke decreet besluiten van de Vlaamse
regering zijn gevolgd waardoor de procedure
wordt veranderd.

We maken bovendien geen gebruik van de moge-
lijkheid om het decreet te herschrijven en te verfij-
nen en wat reeds via de besluiten is verworven, in
te schrijven in het ontwerp. Hierdoor missen we de
kans om het ontwerp een solidere en duidelijkere
basis te geven.

We wagen dan ook nog een poging één aspect van
het ontwerp te verduidelijken. Ik verwijs hierbij
naar het masterplan. Diegene die subsidies aan-
vraagt, moet een masterplan indienen. In het vori-
ge decreet stond daar een vrij algemene beschrij-
ving van. De praktijk, en vooral het besluit van de

Voorzitter
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regering, heeft ertoe geleid dat men kan spreken
van twee fasen, waardoor het masterplan in twee
delen uiteenvalt. Enerzijds is er het zorgstrategisch
plan, anderzijds het financieel-technisch. Die plan-
nen werden in het besluit geïntroduceerd. Een aan-
tal artikelen omschrijven hoe dit precies in zijn
werk gaat.

Ons inziens is dit het juiste moment om dit in het
decreet zelf op te nemen. Indien iemand het de-
creet consulteert en een masterplan wil opstellen,
moet hij meteen zicht krijgen op de juiste procedu-
re en de manier waarop de twee fases verlopen. Hij
moet ook kunnen lezen wat de inhoud is van het
zorgstrategisch en het financieel-technisch plan.

Wij willen hier nog iets aan toevoegen, dat niet in
uw uitvoeringsbesluit staat. Wij willen het woord
‘eenvoudig’ expliciet opgenomen zien in het de-
creet wanneer er gesproken wordt over het zorg-
strategisch plan. Het zorgstrategisch plan moet
worden gedefinieerd als een eenvoudige beschrij-
ving. Dit komt grotendeels overeen met wat vol-
gens u in het zorgstrategisch plan moet staan, na-
melijk de huidige situatie en de toekomstvisie in
verband met het zorgaanbod, de infrastructuur, de
ligging en de samenwerkingsverbanden.

Het woord ‘eenvoudig’ is hier echt op zijn plaats.
We vernemen dat heel wat indieners zich daar van-
daag in de praktijk voor naar een gespecialiseerd
bureau moeten begeven. Zij zijn met de eigen per-
soneelsbezetting vaak niet in staat dit zorgstrate-
gisch plan op te stellen. Zij kunnen hiervoor ook
niet terugvallen op de administratie, en besteden
dit dus uit aan een studiebureau. De prijzen van
die bureaus zijn indrukwekkend. Een indiener, die
graag zou investeren in het zorgaanbod, moet met
andere woorden naar een bureau waar hij al een
paar honderdduizenden franken moet neertellen
voor het opstellen van dat plan.

Dit is geen goede tendens. Die mensen hebben
trouwens geen enkele garantie dat zij die subsidie
uiteindelijk zullen krijgen. Vaak zijn zij in het eer-
ste stadium al heel wat middelen kwijt. Wij zouden
die middelen liever naar de mensen zien gaan, in
plaats van naar allerlei omslachtige procedures en
administratieve paperassen. Daarom leggen wij de
nadruk op het woord ‘eenvoudig’ voor het zorg-
strategisch plan : het kan niet de bedoeling zijn om
dit zeer gedetailleerd te beschrijven.

Dit leidt naar ons aanvoelen trouwens nog naar
een andere discussie. In het kader van een subsi-

diëring van infrastructuur is het een goede zaak om
niet enkel naar het financieel-technisch plan te kij-
ken, maar om zich ook af te vragen of de investe-
ring op lange termijn zin heeft. Wij kunnen hier in-
komen als het om een soort marginale toetsing
gaat. Daarom dringen wij aan op het opnemen van
de eenvoudige beschrijving. Dit staat in het amen-
dement dat wij hebben ingediend, en dat wij graag
ter stemming zullen voorleggen.

Wij hebben nog een paar amendementen op het
decreet ingediend. Volgens de procedure komt na
het indienen van een masterplan het dossier voor
de adviescommissie. Voor die commissie moeten
we eigenlijk ook weer kijken naar de uitvoerings-
besluiten. Het decreet zegt daar niet veel over. Het
valt bijvoorbeeld op dat het decreet niet zegt voor
hoelang deze commissie geïnstitutionaliseerd
wordt. Het enige wat we eigenlijk over die commis-
sie vinden – en dat is wel merkwaardig – is dat
hiervoor een uitzondering wordt gemaakt inzake
het in voege treden van het decreet. Die commissie
kan retroactief werken tot ongeveer 1997.

Wij willen dit decreet aangrijpen om die advies-
commissie, die toch een vrij belangrijke taak heeft,
decretaal te verankeren. Wij vragen dat de commis-
sie bestaat uit zes leden : drie vaste, interne leden –
met andere woorden ambtenaren, zoals u trouwens
zelf schrijft in uw uitvoeringsbesluit – en drie exter-
ne, te kiezen uit een lijst van deskundigen. De ad-
viescommissie dient een huishoudelijk reglement
op te stellen. Wij stellen tevens een duur voor deze
commissie voor. Hierna moet die eventueel herzien
worden.

Deze twee amendementen dienen wij alvast in.
Mevrouw Avontroodt zal er straks nog twee ande-
re toelichten. Voor ons is in het VIPA-decreet het
masterplan, waar zoveel om te doen is en waar zo-
veel van afhangt voor de subsidiëring, cruciaal. Wij
zijn ervan overtuigd dat een halt moet worden toe-
geroepen aan de alsmaar meer doorgedreven ver-
eisten van die zorgstrategische plannen. Men is
bijna verplicht dit uit te besteden aan een studiebu-
reau, wat handenvol geld kost. De investeerder
heeft hier veel vragen bij. Of hij ooit tot de investe-
ring in deze persoonsgebonden aangelegenheid
kan overgaan, is immers afhankelijk van de goed-
keuring van het zorgstrategisch plan.

We leggen die amendementen ter stemming voor.
U zult begrijpen dat onze uiteindelijke houding zal
worden bepaald door wat er met deze amende-
menten gebeurt.

De voorzitter : De heer Swennen heeft het woord.

Ceysens
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De heer Guy Swennen (Op de tribune) : Mijnheer
de voorzitter, mevrouw de minister, geachte colle-
ga’s, ik zal geen lange uiteenzetting houden. Het
VIPA-decreet is in dit halfrond nu niet bepaald het
bekendste en meest besproken decreet. Het is niet
echt wereldnieuws. In de sector van de welzijns- en
gezondheidszorg ligt dat echter totaal anders. Het
decreet was er regelmatig het voorwerp van gede-
tailleerde analyses en beschouwingen door prak-
tijkmensen. De commissieleden werden regelmatig
ondervraagd over tekortkomingen en onduidelijk-
heden in het decreet en de uitvoeringsbesluiten.

Dit ligt uiteraard voor de hand. Vele projecten in
de welzijnssector staan of vallen met de middelen
die ze krijgen om de noodzakelijke infrastructuur
op te zetten. Dat is reeds in de aanvangsfase het
geval. Vandaag moeten we stemmen over een aan-
tal wijzigingen aan het VIPA-decreet. Een van deze
wijzigingen betreft de opsplitsing van het master-
plan in een zorgstrategisch plan en een technisch-
financieel plan. Ook mevrouw Ceyssens heeft het
daarover reeds gehad.

We vinden dit een goede stap. Wel vragen we een
alomvattende aanpak. Deze moet niet enkel de in-
vesteringsaanvraag en de investeringsbeslissing be-
helzen. Men moet een zo transparant en afgeslankt
mogelijke, maar coherente procedure nastreven.
De aanvragen van de erkennings-, werkings- en in-
vesteringssubsidie moeten volledig worden geïnte-
greerd in een gestroomlijnd geheel, volgens het
principe van wat ik het eenmalig dossier wil noe-
men. Het zorgstrategisch plan is immers duidelijk
nauw verbonden met de programmering, die op
haar beurt bepalend is voor de voorafgaande ver-
gunning en erkenning.

Meer dan ooit staat de uitbreiding van de VIPA-
subsidiëring naar andere sectoren ter discussie. We
kunnen misschien inspiratie opdoen bij de vakbon-
den, die voorstellen om de lonen in de welzijns- en
gezondheidssector te harmoniseren. Die optie zal,
ook van onze kant, zeker nog tot heel wat discussie
leiden. Allerlei anomalieën in de sector komen
voort uit de versnippering die jarenlang het beleid
hebben gekenmerkt. Dit geldt niet alleen voor de
loonvorming, waarover de vakbonden het hebben,
maar ook voor de investeringsondersteuning. Zo
blijft de bijzondere jeugdbijstand gewoontege-
trouw uitgesloten van VIPA-subsidies. De voorzie-
ningen voor jeugdbijstand vallen onder andere re-
gels. Hetzelfde geldt voor het maatschappelijk op-
bouwwerk en andere werkvormen. Ik hoop dan
ook dat nog dit of volgend jaar de nodige stappen
tot harmonisatie worden gezet. De studieopdracht

van de regering terzake onderstreept de aandacht
die ook daar leeft voor dit probleem.

Tot slot ben ik zeer verheugd dat de wijkgezond-
heidscentra sinds dit jaar investeringssubsidies
kunnen ontvangen. Dit betekent dat de minister
het belang van deze werkvorm onderstreept in het
kader van de preventieve en ambulante gezond-
heidszorg. Dit is voor ons een reden te meer om
het decreet op de wijkgezondheidscentra goed te
keuren.

De voorzitter : Mevrouw Avontroodt heeft het
woord.

Mevrouw Yolande Avontroodt (Op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, mevrouw de minister, colle-
ga’s, vanuit onze fractie bestaat iets meer scepticis-
me ten aanzien van dit decreet. Ik heb het dan over
het gebrek aan rechtszekerheid, meer bepaald over
de onmogelijkheid om een bezwaar in te dienen.
We hebben daar ook in de commissie reeds op ge-
wezen. Het kan niet de bedoeling zijn van de
Vlaamse regering die altijd prat gaat op een door-
zichtige regelgeving, een positief of negatief advies
van die commissie zomaar te negeren.

Het decreet voorziet evenmin in een procedure
waarbij de regering eerst een voornemen maakt en
pas later een definitieve beslissing neemt. De aan-
vrager heeft daartegen weinig of geen verhaal. Er
is decretaal geen enkele houvast ingebouwd om
tegen de beslissing van de regering bezwaar aan te
tekenen, in beroep te gaan of een verzoek tot her-
overweging in te dienen. De beslissing van de rege-
ring over het masterplan of over de subsidiebelofte
is binnen het huidige kader dan ook definitief. De
aanvrager heeft hierbij slechts één beroepsmoge-
lijkheid, met name bij de Raad van State.

In het parlement zijn reeds andere regelgevingen
en decreten besproken waarbij deze mogelijkheid
wel bestaat. We vragen ons dan ook af waarom dit
hier niet is opgenomen. De beslissing van de rege-
ring is definitief. Dit strookt niet met het rechtsge-
voel van de aanvrager die geen enkel verhaal heeft
tegen het advies van de adviescommissies en de be-
slissing van de regering. Daarom hebben we een
amendement ingediend tot oprichting van een ad-
viserende bezwaarcommissie. Deze moet de rechts-
zekerheid van de aanvrager verhogen en de proce-
dure optimaliseren. Dat is enkel nodig in geval van
niet-goedkeuring. Indien het masterplan wordt
goedgekeurd, is dit dus niet nodig. Mevrouw Cey-
sens heeft terecht gewezen op een eventuele niet-
goedkeuring. Mevrouw de minister, ik zag dat u
daar weinig geloof aan hechtte. Onze gesprekspart-
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ners zeiden nochtans dat ze met de handen in het
haar zitten. Het verloopt dus niet zo vlotjes en op-
timaal als u wilt laten uitschijnen.

Mevrouw de minister, we zijn niet blind voor de
mogelijkheden van een strategisch zorgplan. We
ontkennen niet dat dat een aantal positieve ele-
menten kan bevatten. Ik wil er wel op wijzen dat
een aantal instellingen, op zijn zachtst uitgedrukt,
worden geconfronteerd met een totaal onbegrip. U
beweert dat ze begeleid en geadviseerd worden.
Met onze praktijkkennis moeten we dat echter ont-
kennen. Persoonlijk ken ik een aantal instellingen
die een adviesbureau moeten raadplegen. Dat kan
toch niet de bedoeling zijn van een nieuwe en
transparante regelgeving op Vlaams niveau.

We hebben dan ook een amendement ingediend.
Met dat amendement willen we de aanvragers de
mogelijkheid bieden hun dossier voor te leggen
aan een bezwaarcommissie vooraleer de regering
een definitieve beslissing heeft genomen. Die com-
missie heeft ook een adviserende functie ten aan-
zien van de regering. Er is wel een hoorrecht voor
de aanvrager in verwerkt. De bezwaarcommissie is
uiteraard onafhankelijk van de op te richten ad-
viescommissies en kan niet zijn samengesteld uit
leden van de administratie of mensen die in de ad-
viescommissies zitting hebben. We stellen voor dat
de bezwaarcommissie wordt samengesteld uit ex-
terne experts. De werking ervan kan dan nadien
worden vastgelegd door de Vlaamse regering.

Deze procedure betekent voor ons geen vertraging
van de behandeling van de dossiers. Integendeel, er
wordt vermeden dat de aanvrager zijn beperkt of
niet herwerkt dossier opnieuw voorlegt. Nu is dat
vaak wel het geval. We kennen een aantal dossiers
die herhaaldelijk worden voorgelegd. Het huiswerk
moet dan telkens opnieuw worden begonnen zon-
der dat men een stap vooruit geraakt. Het is de be-
doeling dit te verhelpen. Uiteraard moeten de
leden deskundigen uit de betrokken sector zijn en
moet de uitspraak van de bezwaarcommissie ge-
beuren binnen een redelijke termijn.

Een laatste amendement houdt verband met de
retroactiviteit. We vinden het weinig zinvol een
nieuw decreet te laten ingaan met een retroactivi-
teit tot 29 november 1997. Vandaar dat we ervoor
pleiten om dit decreet in werking te laten treden
vanaf de datum van bekendmaking in het Belgisch
Staatsblad.

Mevrouw de minister, ik hoop dat u en de parle-
mentsleden onze opmerkingen in overweging wil-
len nemen. We streven naar een optimalisatie van
een zware procedure, en naar een grotere rechtsze-
kerheid voor de sector.

De voorzitter : Minister Demeester heeft het
woord.

Minister Wivina Demeester-De Meyer (Op de tri-
bune) : Mijnheer de voorzitter, collega’s, alvorens
concreet in te gaan op een aantal vragen, wil ik nog
enkele elementen naar voren brengen. Het is dui-
delijk dat door de gespreide bevoegdheid inzake
reglementerings-, erkennings- en investeringsbe-
leid voor de ziekenhuizen vragen kunnen worden
gesteld over de wijze waarop een investeringsdos-
sier moet worden goedgekeurd.

Mocht het Vlaamse niveau een algemeen zieken-
huisbeleid en -concept kunnen uitbouwen, dan
zouden een aantal elementen misschien gemakke-
lijker in te bouwen zijn. Ik heb het heel specifiek
over de ziekenhuizen, daar de vragen, met uitzon-
dering van deze van de heer Swennen, vooral uit
de ziekenhuissector komen. Bij het uitbouwen van
een dergelijk ziekenhuisbeleid en -concept kan
men uiteraard het investeringsbeleid niet los zien
van een algemene programmering, bijvoorbeeld in
het kader van het Vlaams gezondheidsbeleid.

Merkwaardig genoeg is het theoretisch mogelijk
met de goedkeuring van de Vlaamse minister van
Gezondheidsbeleid de nodige investeringen te
doen bij de bouw van een nieuw ziekenhuis, dat
men echter onmogelijk kan laten functioneren bin-
nen het nieuwe gebouw en concept, ingevolge de
reglementering van de federale overheid. De spe-
cialisten onder u weten dat zeer goed. Ik benadruk
dat dit een theoretisch voorbeeld is. Dit zou im-
mers betekenen dat Vlaanderen geen rekening
houdt met de federale reglementering en de erken-
ningen die als gevolg daarvan op Vlaams niveau
moeten plaatsvinden. Maar het blijft een mogelijk-
heid. We hebben dit ook besproken in de commis-
sie.

Dit decreet heeft een evolutief karakter. Eerst was
het toekennen van subsidies bij investeringen nat-
tevingerwerk : een dossier kwam bovenaan de sta-
pel te liggen nadat iemand een pleidooi was komen
houden op het kabinet. Zo ging dat zeven jaar ge-
leden in zijn werk. Het ene ziekenhuis kreeg wel
iets, het andere niet. Samen met deze commissie en
dit parlement hebben we tijdens de vorige zittings-
periode dit decreet ingevoerd. Op dit ogenblik is

Avontroodt
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het verder verfijnd. Dat werd ook gezegd in de
commissie.

We hebben tijdens zowel de vorige als deze zit-
tingsperiode steeds beklemtoond dat we met het
investeringsbeleid meteen ook een impact willen
hebben op het algemene beleid, zeker in het ge-
zondheidsbeleid en nu ook in de ouderenzorg. We
zijn in Vlaanderen geëvolueerd van 96 ziekenhui-
zen op 116 campussen naar ongeveer 76 ziekenhui-
zen. Dat cijfer verandert elke dag, naarmate er
weer een fusie of samenwerkingsverband totstand-
komt. Dit was noodzakelijk om een goede gezond-
heidszorg uit te bouwen.

Wat is de huidige situatie ? Volgens het decreet
moest er ook een masterplan worden opgesteld. Zo
zou men de zekerheid verwerven : vanaf het mo-
ment dat men aan de definitieve financieel-techni-
sche planning werkt en over de goedkeuring be-
schikt, zou men de middelen zeker krijgen. Nog
niet zo lang bleven sommige ziekenhuizen immers
een hele tijd in het stadium van de ruwbouw steken
omdat de volgende schijven niet konden worden
toegekend. In het Brusselse werden op een be-
paald ogenblik investeringen gedaan in een zieken-
huis dat later moest worden gesloten. We wilden
dergelijke toestanden vermijden. Dat ziet men
enigszins over het hoofd als men vandaag kritische
beschouwingen maakt, hoewel ik daar uiteraard
naar wil luisteren.

Mevrouw Ceysens, men hoeft geen extra studiebu-
reaus onder de arm te nemen voor het zorgstrate-
gisch plan. Vroeger maakten de grote ziekenhuizen
hun planning volgens de oude methode en volgens
de ‘tussenin-methode’ die we hebben ontwikkeld.
Op dezelfde manier dienden ze ook hun bouwdos-
siers in. Die grote ziekenhuizen deden dat uiter-
aard met de steun van specialisten.

Ik kan het voorbeeld geven van het grote Sint-Au-
gustinusziekenhuis in Antwerpen. Zonder dat er
sprake was van een zorgstrategisch plan of van een
masterplan, heeft dat ziekenhuis een beroep ge-
daan op een Amerikaans bureau. Dat ziekenhuis
heeft zich de hele tijd laten begeleiden, niet alleen
voor de uitbouw maar ook voor het concept van
het ziekenhuis. Een ziekenhuis bouwen gebeurt
dus wel degelijk met de begeleiding van specialis-
ten. Ik heb nooit een plan beoordeeld dat door het
ziekenhuis zelf is gemaakt : nog het globale, noch
het architecturale, noch het financieel-technische
plan.

Ik kan nog een ander voorbeeld geven uit de Ant-
werpse regio. Daar zal in de nabije toekomst een
fusie tussen drie ziekenhuizen worden afgerond.
Ook dat werd uiteraard begeleid door externe des-
kundigen. Bij dergelijke gebeurtenissen wordt er
heel wat geïnvesteerd. Bovendien wordt het zie-
kenhuisbeleid eigenlijk uitgebouwd voor de ko-
mende tien jaar. Het spreekt voor zich dat dit
wordt begeleid door externe deskundigen.

Ik wil daar ook meteen aan toevoegen dat het gaat
over het zorgstrategisch plan. Men kan dit zonder
problemen opstellen zonder dat er studiebureaus
aan te pas komen. Dat is niet het moeilijkste on-
derdeel. Er bestaan immers al modellen voor zo
een zorgstrategisch plan. Daarin kunnen alle moge-
lijke vragen door het ziekenhuis zelf worden beant-
woord. In de Vlaamse Gemeenschap staat er dan
wel permanent een hulploket ter beschikking.
Daarover is trouwens ook al een brochure uitgege-
ven. Dat alles staat dus ter beschikking van de zie-
kenhuizen.

Dat zorgstrategisch plan is eigenlijk alleen de situ-
ering van het ziekenhuis binnen de regio. Ik weet
dat er vragen werden gesteld op het ogenblik dat
het zorgstrategisch plan werd opgesteld. Ik zou ook
heel concrete voorbeelden kunnen aanhalen. De
samenspraak met de omliggende ziekenhuizen is
immers van fundamenteel belang.

We zouden dat trouwens ook voor de bejaardente-
huizen kunnen zeggen. Het was de eerste keer in
vijftig jaar dat de bejaardentehuizen met elkaar
hebben gepraat. Voor de allereerste keer is er nu
een samenwerking tussen een OCMW-bejaarden-
tehuis en een privé-bejaardentehuis. Door de zorg-
strategische planning werken die twee nabijgelegen
bejaardentehuizen voor de eerste keer aan een ge-
meenschappelijk beleid voor die regio.

Op dit ogenblik is er op dat vlak dus geen enkel
probleem. Momenteel werd nog geen enkel dossier
voor de tweede keer voorgelegd. (Opmerking van
mevrouw Yolande Avontroodt)

Neen, mevrouw Avontroodt, u mag gerust zeggen
over welk dossier u het hebt. Het gaat nu ook alle-
maal veel sneller. Men krijgt antwoord binnen de
voorziene periode. Het zorgstrategisch plan wordt
goedgekeurd en men kan beginnen aan het finan-
cieel-technisch plan.

De voorzitter : Mevrouw Avontroodt heeft het
woord.

Demeester-De Meyer
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Mevrouw Yolande Avontroodt : Mevrouw de mi-
nister, ik wil die voorbeelden hier niet publiekelijk
citeren, want daar zou ik de zaak niet mee dienen.
Het zijn trouwens ook geen voorbeelden uit het
Antwerpse, maar wel uit het Brusselse. Ik vind echt
dat u er iets te licht overheen gaat. U legt een aan-
tal zaken in de weegschaal die eigenlijk niet het-
zelfde gewicht hebben. Een groot masterplan,
waarbij drie ziekenhuizen fusioneren, is uiteraard
van een totaal andere orde van grootte.

Ik geef als voorbeeld een rusthuis dat een aanpas-
sing wil verrichten om aan de nieuwe noden inzake
dag-, kort- en nachtopvang te voldoen. Ze willen
daarvoor dus investeren. Kleinere rusthuizen heb-
ben die knowhow echter niet. Dat kunt u trouwens
ook niet van hen verwachten. Die kleinere instel-
lingen kunnen dezelfde kwaliteit van zorgverlening
bieden. Deze regelgeving jaagt deze mensen op-
nieuw op kosten of laat hen in de kou staan.

U zegt dat er geen twee plannen na elkaar zijn in-
gediend. U zou zich beter afvragen hoeveel er wor-
den ontmoedigd en geen tweede plan indienen.
Precies in die tweede fase worden ze geconfron-
teerd met investeringen die ze moeten doen. In een
eerste fase dienen ze het plan in naar eigen vermo-
gen. Ze komen van een kale reis thuis, en worden
niet begeleid.

Ik wil dit nogmaals benadrukken. Er zijn behoor-
lijk wat klachten en ze komen niet allemaal uit de-
zelfde hoek. Deze mensen botsen op behoorlijk
wat onbegrip. Misschien weet u dit niet, maar ik
zeg het u nu publiek. Natuurlijk komen ze geen
tweede keer : ze zijn totaal ontmoedigd. Ofwel
moeten ze investeren, ofwel moeten ze een extern
consultancybureau raadplegen.

Minister Wivina Demeester-De Meyer : Als de fout
ligt bij het VIPA-loket, ben ik onmiddellijk bereid
om na te gaan wat de moeilijkheid is. Het is de be-
doeling dat ook kleine voorzieningen worden bij-
gestaan. Als dat niet perfect loopt, moet dit worden
bijgestuurd. Dit moet niet gebeuren door het goed-
keuren van uw amendementen, maar wel door bij
de mensen aan het hulploket begrip te vragen voor
de vraag waar de moeilijkheden zitten. Mogelijk
zijn de verwachtingen te hoog gespannen. Het is
ook mogelijk dat de administratie onvoldoende
antwoorden geeft op de vragen die aan het hulplo-
ket worden gesteld. Ik trek dit niet in twijfel. Het
nodige zal echter gebeuren.

De voorzitter : Mevrouw Ceysens heeft het woord.

Mevrouw Patricia Ceysens : Mevrouw Avontroodt
heeft terecht gezegd dat bij megafusies tussen zie-
kenhuizen de betrokkenen zelf naar een gespeciali-
seerd bedrijf stappen. Dit lijkt me niet zo onzinnig.

In uw besluit staat echter dat bij iedere aanvraag
van een subsidiebelofte een zorgstrategisch plan
moet worden voorgelegd. ‘Het zorgstrategisch plan
dient ten minste het volgende te beschrijven : ‘a) de
huidige situatie in termen van zorgaanbod, infra-
structuur, ligging en samenwerkingsverbanden, b)
de toekomstvisie met betrekking tot dezelfde ele-
menten en de voorziene rol in de regio, c) de on-
derbouwing van de wenselijkheid en haalbaarheid
van deze toekomstvisie op basis van een grondige
omgevingsanalyse met een projectie van zorgbe-
hoeften en -aanbod, de afstemming met de andere
zorgverstrekkers, de relevante invloedssfeer en een
diepgaande zelfevaluatie van de positie van de ini-
tiatiefnemer, d) de voorwaarden die moeten wor-
den vervuld om de nageschreven visie te realise-
ren, e) een beschrijving van de totaliteit van de in-
vesteringen die de initiatiefnemer in de komende
tien jaar wenst te doen met omschrijving van de
doelgroep en de geplande capaciteit per
onderdeel ; voor dringende investeringen kan hier-
van worden afgeweken.’

Dit is verantwoord voor megafusies, maar niet
wanneer een bejaardenhuis of ziekenhuis een aan-
tal toiletten wil laten bijbouwen.

Minister Wivina Demeester-De Meyer : Dan is dit
ook niet nodig. Er staat uitdrukkelijk in dat men
dit niet hoeft te doen voor veranderingen onder
een bepaald bedrag. Men kan zonder zorgstrate-
gisch plan wijzigingen aanbrengen tot een plafond
van 20 miljoen frank.

Het is jammer dat we dit niet ten gronde hebben
kunnen bespreken in de commissie. U zult het met
me eens zijn dat we tot hiertoe, zoals we hebben
kunnen vaststellen in de verspreiding van de
RVT’s in Vlaanderen, nog nooit een planning heb-
ben gemaakt. Er was enkel een ruime programma-
tie die geen rekening hield met de regio’s. Het is
toch logisch dat we het nu proberen ? De modellen
zijn er, zodat een en ander niet van nul af moet
worden opgebouwd. Aan de hand van die model-
len moeten we proberen antwoorden te formule-
ren.

Ik ben het met u eens dat dit inspanningen vergt. U
moet het document maar eens bekijken, het geeft
een heel goede leidraad. Het is goed dat het beleid
in Vlaanderen, niet zozeer qua investeringen, maar
qua uitbouw, beantwoordt aan vragen, noden, plan-
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ningen en voorzieningen voor een periode van vijf
tot tien jaar. Uiteindelijk gebeurt elke investering
en elke uitbouw van voorzieningen met de centen
van de mensen. Die projecten moeten dus verant-
woord zijn. Ik hoef niet te bepleiten dat er moet
worden gewerkt met een visie en met een toe-
komstgericht concept.

We trachten in elke regio tot een juiste invulling
van de zorg te komen, zowel op het vlak van ge-
zondheidsbeleid als van ouderenzorg, zodat er niet
te veel is, maar ook niet te weinig. Dat is wat ge-
vraagd wordt : een visie ontwikkelen door middel
van een zorgstrategisch plan.

Omdat het nieuw is kan ik begrijpen dat het voor
sommigen gemakkelijker was om, zoals vroeger,
enkel een architecturaal en een financieel plan in
te dienen. Theoretisch was het daardoor echter mo-
gelijk dat er vijf bejaardenvoorzieningen op hon-
derd meter van elkaar waren en verder in de regio
geen enkele. Het is beter dat er een conceptuele
visie wordt ontwikkeld in een zorgstrategisch plan.
Dat hebben we geprobeerd. Als er verbeteringen
worden voorgesteld, zal de administratie met volle
overtuiging proberen ze te realiseren.

De voorzitter : Mevrouw Avontroodt heeft het
woord.

Mevrouw Yolande Avontroodt : Mevrouw de mi-
nister, onze fractie heeft geen enkel bezwaar tegen
deze visie op zorgstrategie. We hebben ook in de
commissie gezegd dat dit wel degelijk zinvol is. De
lacune bestaat erin dat men geen bezwaar kan in-
dienen.

Minister Wivina Demeester-De Meyer : Dat is niet
helemaal juist. Men kan telkens een reactienota
maken na het advies van de commissie. Om te be-
letten dat een dossier zou worden afgebroken en
dat er geen verbetering kan worden aangebracht,
gebeurt dit met een reactienota.

Mijnheer de voorzitter, we kunnen hierover nog
lang discussiëren zonder tot een overeenkomst te
komen. Dit is een evoluerend decreet. We hebben
een enorm lange weg afgelegd. Het resultaat daar-
van is dat we goede, juiste en strategische investe-
ringen doen. Het lijkt me niet aangewezen het de-
creet nu nog te wijzigen.

Ik stel daarom voor dat de amendementen niet
worden goedgekeurd en dat het decreet wordt uit-
gevoerd zoals het in de commissie werd goedge-

keurd. Het is de bedoeling een brochure ter be-
schikking te stellen van alle gebruikers. Gedurende
een jaar of twee kunnen we het aanpassen aan de
evolutie.

Dat is ook wat we nu hebben gedaan. U verwijst
bijvoorbeeld naar het feit dat een artikel – ik denk
artikel 9 – in werking treedt op een vroegere
datum. Dat is het gevolg van een terechte opmer-
king van de Raad van State, omdat het al gedeelte-
lijk zo functioneerde. Het was in de praktijk ge-
groeid en het is dan ook logisch dat we het in de
toepassing van het decreet in werking laten treden.

Ik zou nog twee elementen willen aanhalen, in ant-
woord op de vraag van de heer Swennen. Wellicht
zal de financiering van andere sectoren in de toe-
komst inderdaad moeten worden opgenomen in
het VIPA. Maar zoals ik reeds eerder heb gezegd
met betrekking tot ziekenhuizen en bejaardenzorg,
zijn financiering van de werking en financiering
van de investering voor een deel onlosmakelijk
met elkaar verbonden. In die zin wordt thans een
studie voorbereid, aan de hand waarvan we in de
toekomst zullen kunnen zien welke andere secto-
ren van de investeringsmiddelen gebruik moeten
maken. Van dat gegeven zal afhangen of de wer-
kingsmiddelen nog zoals in het verleden zullen
worden ingebouwd.

Omwille van de rechtszekerheid pleit ik ervoor dat
dit decreet wordt goedgekeurd. Een permanente
evaluatie kan ons dan in staat stellen dit decreet
verder te verbeteren, mocht dit noodzakelijk blij-
ken.

De voorzitter : Vraagt nog iemand het woord ?
(Neen)

De algemene bespreking is gesloten.

Artikelsgewijze bespreking

De voorzitter : Dames en heren, aan de orde is de
artikelsgewijze bespreking van het ontwerp van de-
creet tot wijziging van het decreet van 23 februari
1994 inzake de infrastructuur voor persoonsgebon-
den aangelegenheden.

Artikel 1

Dit decreet regelt een gemeenschapsaangelegen-
heid.

– Aangenomen.

Demeester-De Meyer
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Artikel 2

In artikel 2 van het decreet van 23 februari 1994 in-
zake de infrastructuur voor persoonsgebonden
aangelegenheden, gewijzigd bij het decreet van 20
december 1996, worden de volgende wijzigingen
aangebracht :

1° in 5° worden de woorden "van het Fonds" ge-
schrapt ;

2° 13° wordt vervangen door wat volgt :

"13° uitbreiding : het bouwen van een nieuwe
bouwconstructie aan of bij een bestaande con-
structie die een functionele bestemming -in de
persoonsgebonden aangelegenheden heeft of
voor dergelijke bestemming in aanmerking
komt en waarbij de nieuwe constructie functio-
neel aansluit ;" ;

3° 14° wordt vervangen door wat volgt :

"14° aankoop : de verwerving van een gebouw
dat in aanmerking komt voor een functionele
bestemming in de persoonsgebonden aange-
legenheden ;" ;

4° in 15° worden tussen de woorden "met uitzon-
dering" en de woorden "van de onderhouds-
werken" de woorden "van uitbreiding alsmede"
ingevoegd en worden de woorden "aan een ge-
bouw" vervangen door de woorden "van een
gebouw" ;

5° een 16° wordt toegevoegd, dat luidt als volgt :

"16° leasing : een onopzegbare overeenkomst
waarbij een financier, op specifieke aanwijzing
van de initiatiefnemer en tegen een bepaalde
prijs, zorgt voor de nieuwbouw, uitbreiding of
verbouwing van een onroerend goed op een
grond die eigendom is van de initiatiefnemer en
waarop voor de duur van de overeenkomst een
recht van opstal wordt gevestigd, met de ver-
plichting om de nieuwbouw, uitbreiding of ver-
bouwing aan de initiatiefnemer in gebruik te
geven gedurende de duur van de overeenkomst,
en waarbij het recht van opstal uitdooft op het
einde van de overeenkomst zodat de initiatief-
nemer zonder enige bijkomende vergoeding ei-
genaar wordt van het onroerend goed ;" ;

6° een 17° wordt toegevoegd, dat luidt als volgt :

" 17° financier : een bank, spaarbank, een open-
bare kredietinstelling of een leasingmaatschap-
pij.".

Op dit artikel is er een amendement van mevrouw
Ceysens en mevrouw Avontroodt dat luidt als
volgt :

Een 1°bis invoegen, dat luidt als volgt :

"1°bis  7° wordt vervangen door wat volgt :

"7° masterplan : het masterplan bestaat uit 2 delen :
een zorgstrategisch plan en het financieel-technisch
plan. Het zorgstrategisch plan is een eenvoudige
beschrijving van de huidige situatie en de toe-
komstvisie met betrekking tot het zorgaanbod, de
infrastructuur, de ligging en de samenwerkingsver-
banden, de onderbouwing van deze toekomstvisie
en de beschrijving van de totaliteit van de investe-
ringen die de aanvrager in de komende jaren wil
doen.

Het financieel-technisch plan is een globale en be-
schrijvende schets met kostenraming van de door
de initiatiefnemer geplande infrastructuur, de capa-
citeit, de uitvoeringstermijnen en toekomstige ont-
wikkelingen, met daarbij een financieel plan in ver-
houding tot de verwachte exploitatie ;".".

De stemmingen over het amendement en het arti-
kel worden aangehouden.

Artikel 3

Aan artikel 4 van hetzelfde decreet wordt een § 4
toegevoegd, die luidt als volgt :

"§ 4. In afwijking van de bepalingen van het vige-
rende decreet houdende de algemene uitgavenbe-
groting van de Vlaamse Gemeenschap en in afwij-
king van het bepaalde in § 2 :

1° mogen de onderscheiden uitgavenposten, met
uitzondering van de werkingsuitgaven, niet limi-
tatieve kredieten bevatten. Die kredieten zijn in
hun totaliteit beperkt tot de jaarlijkse inkom-
sten met inbegrip van de overgedragen kas-
saldi ;

2° kan de regering onderling overschrijvingen uit-
voeren tussen de vastleggingsmachtigingen en
vereffeningskredieten zoals voorgesteld in de
begroting van het Fonds.".

Voorzitter
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– Aangenomen.

Artikel 4

In artikel 5 van hetzelfde decreet worden de vol-
gende wijzigingen aangebracht :

1° de woorden "artikel 5, § 1, 1°" worden vervan-
gen door de woorden "artikel 5, 1°" ;

2° 3° wordt vervangen door wat volgt :

"3° Het Fonds draagt bij wijze van investerings-
subsidie bij in de kosten van leasing voor de
nieuwbouw, uitbreiding en verbouwing van
voorzieningen voor bejaarden en van voorzie-
ningen in de preventieve en ambulante gezond-
heidszorg. Die subsidie kan niet gecumuleerd
worden met de subsidies, bedoeld in 1°.".

– Aangenomen.

Artikel 5

In artikel 6 van hetzelfde decreet wordt § 3 vervan-
gen door wat volgt :

"§ 3. De regering bepaalt onder welke voorwaar-
den en hoe het Fonds bijdraagt in de kosten van
leasing voor de nieuwbouw, uitbreiding en verbou-
wing van voorzieningen voor bejaarden en van
voorzieningen in de preventieve en ambulante ge-
zondheidszorg. De regering bepaalt eveneens het
bedrag van deze tegemoetkoming.".

– Aangenomen.

Artikel 6

In artikel 7 van hetzelfde decreet worden de vol-
gende wijzigingen aangebracht :

1° de woorden "artikel 5, § 1, 1" worden vervangen
door de woorden "artikel 5, 1°" ;

2° een tweede lid wordt toegevoegd, dat luidt als
volgt :

"De in vorig lid genoemde instellingen dragen
bij wijze van investeringssubsidie bij in de kos-

ten van leasing voor de nieuwbouw, uitbreiding
en verbouwing van, respectievelijk, voorzienin-
gen in de kinderdagopvangsector en voorzienin-
gen voor de sociale integratie van personen met
een handicap. Die subsidie kan niet gecumu-
leerd worden met de subsidies, bedoeld in het
eerste lid. Artikel 6, § 3, is van overeenkomstige
toepassing.".

3° een derde lid wordt toegevoegd, dat luidt als
volgt :

"In afwijking van artikel 5, § 1, van de decreten
inzake voorzieningen voor bejaarden, gecoördi-
neerd op 18 december 1991, kunnen aan het Na-
tionaal Instituut voor oorlogsinvaliden,
oud-strijders en oorlogsslachtoffers ten laste
van het Fonds subsidies worden verleend voor
het bouwen, het uitbreiden, het verbouwen en
het inrichten van een rusthuis of voor de aan-
koop van gebouwen bestemd om als rusthuis te
worden ingericht of als tegemoetkoming in de
kosten van leasing voor de nieuwbouw, uitbrei-
ding en verbouwing van een rusthuis. Beide sub-
sidies kunnen niet gecumuleerd worden.".

– Aangenomen.

Artikel 7

In artikel 8, § 1, van hetzelfde decreet worden de
volgende wijzigingen aangebracht :

l° 3° wordt vervangen door wat volgt :

"3° huurgelden betreffende gronden of gebou-
wen waarvan het eigenaarsonderhoud werd toe-
vertrouwd aan het Fonds, alsook opbrengsten
uit verkoop van die gronden of gebouwen ;" ;

2° een 7° en 8° worden toegevoegd, die luiden als
volgt :

"7° alle inkomsten die voortvloeien uit publica-
ties en diensten die door het Fonds aan derden
worden verstrekt tegen betaling ;

8° toevallige ontvangsten.".

– Aangenomen.

Artikel 8

Aan artikel 10 van hetzelfde decreet wordt een
tweede lid toegevoegd, dat luidt als volgt :

Voorzitter
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"Bij een aankoop wordt enkel de venale waarde
van het gebouw zonder de grond in aanmerking
genomen. Een aankoop komt enkel in aanmerking
voor een subsidiebelofte of een subsidietoelage als
deze noodzakelijk gepaard gaat en gevolgd wordt
door verbouwingswerkzaamheden.".

– Aangenomen.

Artikel 9

Aan artikel 11, § 2, van hetzelfde decreet wordt een
tweede lid toegevoegd, dat luidt als volgt :

"De regering kan per sector of voor een of meer
sectoren die ze bepaalt, een adviescommissie op-
richten met als opdracht advies te verstrekken over
het ingediende masterplan of delen ervan. Voor de
samenstelling van die adviescommissies kan de re-
gering een beroep doen op personen die geen per-
soneelsleden zijn van het ministerie van de Vlaam-
se Gemeenschap of van de in artikel 7, eerste lid,
genoemde instellingen. De werkingskosten van de
adviescommissies en de vergoedingen van de leden
komen ten laste van het Fonds of van hiervoor be-
doelde instellingen, naargelang van het geval. De
regering bepaalt de regels omtrent de bevoegd-
heid, de samenstelling en de werking van de ad-
viescommissies.".

Op dit artikel is er een amendement van mevrouw
Ceysens en mevrouw Avontroodt dat luidt als
volgt :

In de voorgestelde tekst van artikel 11, § 2, tweede
lid, de laatste zin vervangen door wat volgt :

"De adviescommissie heeft tot taak advies te verle-
nen met betrekking tot het masterplan of delen
ervan.

De adviescommissie bestaat uit 6 leden, zijnde :

– 3 vaste interne leden, zijnde ambtenaren uit het
departement Welzijn, Volksgezondheid en Cultuur
te benoemen door de minister die Volksgezond-
heid en Welzijn onder zijn bevoegdheid heeft ;

– 3 externe leden te kiezen uit een lijst van deskun-
digen inzake gezondheidszorgen en welzijn te be-
noemen door de minister die Volksgezondheid en
Welzijn onder zijn bevoegdheid heeft.

De adviescommissie stelt een huishoudelijk regle-
ment op waarin haar werking, de aanwijzing van de
externe leden van de adviescommissie en de onver-
enigbaarheden worden geregeld.

De leden worden benoemd voor de periode van 3
jaar.".

De stemmingen over het amendement en het arti-
kel worden aangehouden.

Artikel 10

In artikel 12, § 1, derde lid, van hetzelfde decreet
wordt de laatste zin vervangen door wat volgt :

"Dat alles onverminderd de bijzondere bepalingen
voor de tegemoetkoming in de kosten van leasing
voor de nieuwbouw, uitbreiding en verbouwing van
voorzieningen voor bejaarden, van voorzieningen
in de preventieve en ambulante gezondheidszorg,
van voorzieningen in de kinderdagopvangsector en
van voorzieningen voor de sociale integratie van
personen met een handicap.".

– Aangenomen.

Artikel 11

In artikel 13 van hetzelfde decreet worden de
woorden "van de geplande investeringen" 
vervangen door de woorden "van de investerings-
subsidies voor de geplande investeringen".

– Aangenomen.

Er is een amendement van mevrouw Ceysens en
mevrouw Avontroodt tot invoeging van een nieuw
artikel 11bis dat luidt als volgt :

Een artikel 11bis invoegen, dat luidt als volgt :

"Artikel 11bis

Aan artikel 13 van hetzelfde decreet wordt een
tweede lid toegevoegd, dat luidt als volgt :

"De niet-goedkeuring van het masterplan, de sub-
sidiebelofte of de subsidiebeslissing kan slechts ge-
schieden mits de aanvrager de mogelijkheid gebo-
den werd om tegen een voornemen tot niet-goed-
keuring bezwaar aan te tekenen. Ingeval van be-
zwaar kan pas definitief over de aanvraag beslist
worden na advies van een door de regering op te

Voorzitter
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richten bezwaarcommissie en mits de aanvrager de
kans geboden werd om door die commissie ge-
hoord te worden. De regering bepaalt de regels
omtrent de samenstelling en de werking van de be-
zwaarcommissie, met dien verstande dat de leden
ervan geen lid mogen zijn van de in artikel 11, § 2,
bedoelde adviescommissie, noch personeelsleden
van het ministerie van de Vlaamse Gemeenschap
of de in artikel 7, eerste lid, bedoelde instellingen.
De werkingskosten van de bezwaarcommissie en
de vergoedingen van de leden komen ten laste van
het Fonds of van de hiervoor bedoelde instellingen,
naargelang van het geval."

De stemming over het amendement wordt aange-
houden.

Artikel 12

De aanvragen voor een tegemoetkoming in de kos-
ten van huurkoop of leasing of prefinanciering
voor de bouw, aankoop, inrichting en ingebruikne-
ming van voorzieningen voor bejaarden, die op de
datum van de inwerkingtreding van dit decreet nog
niet zijn afgehandeld, worden verder behandeld
overeenkomstig de regels die voor die datum van
kracht waren.

– Aangenomen.

Artikel 13

Dit decreet treedt in werking op de dag van de be-
kendmaking ervan in het Belgisch Staatsblad, met
uitzondering van artikel 9, dat uitwerking heeft
met ingang van 29 november 1997.

Op dit artikel is er een amendement van mevrouw
Ceysens en mevrouw Avontroodt tot schrapping
dat luidt als volgt :

Dit artikel schrappen.

De stemmingen over het amendement en het arti-
kel worden aangehouden.

De artikelsgewijze bespreking is gesloten.

We zullen morgen om 16 uur de hoofdelijke stem-
ming over het ontwerp van decreet houden.

VOORSTEL VAN DECREET van de heren Eddy
Schuermans, Peter Vanvelthoven, Johan Sauwens
en Jaak Gabriels houdende wijziging van het de-
creet van 13 juli 1994 betreffende de herstructure-
ring van de GIMV, Gimvindus, VMH, Mijnen en
LIM en tot oprichting van het Limburgfonds en
van de permanente werkgroep Limburg
– 874 (1997-1998) – Nrs. 1 tot 3

Algemene bespreking

De voorzitter : Dames en heren, aan de orde is het
voorstel van decreet van de heren Schuermans,
Vanvelthoven, Sauwens en Gabriels houdende wij-
ziging van het decreet van 13 juli 1994 betreffende
de herstructurering van de GIMV, Gimvindus,
VMH, Mijnen en LIM en tot oprichting van het
Limburgfonds en van de permanente werkgroep
Limburg.

De algemene bespreking is geopend.

De heer Deprez, verslaggever, verwijst naar het
schriftelijk verslag.

Vraagt nog iemand het woord ? (Neen)

De algemene bespreking is gesloten.

Artikelsgewijze bespreking

De voorzitter : Dames en heren, aan de orde is de
artikelsgewijze bespreking van het voorstel van de-
creet van de heren Schuermans, Vanvelthoven,
Sauwens en Gabriels houdende wijziging van het
decreet van 13 juli 1994 betreffende de herstructu-
rering van de GIMV, Gimvindus, VMH, Mijnen en
LIM en tot oprichting van het Limburgfonds en
van de permanente werkgroep Limburg.

De door de commissie aangenomen tekst wordt als
basis voor de bespreking genomen.

Artikel 1

Dit decreet regelt een gewestaangelegenheid.

– Aangenomen.

Artikel 2

Artikel 20 van het decreet van 13 juli 1994 be-
treffende de herstructurering van de GIMV, Gim-
vindus, VMH, Mijnen en LIM en tot oprichting van

Voorzitter
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het Limburgfonds en van de Permanente Werk-
groep Limburg wordt vervangen door wat volgt :

"Artikel 20

Er wordt een "Limburgfonds" opgericht, hierna
"het fonds" genoemd. Het fonds heeft de opdracht
bij te dragen tot de financiering van initiatieven die
de Vlaamse regering kadert in de uitvoering van
specifieke programma’s ter ondersteuning van de
economische en sociale reconversie van Limburg."

– Aangenomen.

Artikel 3

Artikel 23 van hetzelfde decreet, gewijzigd bij het
decreet van 22 november 1995, wordt vervangen
door wat volgt :

"Artikel 23

§ 1. De middelen van het fonds zijn :

1° de middelen die door de vereffenaar van de
VZW Sociale Investeringsmaatschappij voor
Limburg worden overgemaakt ;

2° de dotatie van het Vlaams Gewest voor de cofi-
nanciering van Europese programma’s, alsook
de pensioenwachtvergoedingen en de betaling
van de renteverminderingen aan de mijnwer-
kers ;

3° de terugvorderingen op deze middelen ;

4° de bijdragen van de Europese Unie ten voorde-
le van projecten gerealiseerd in de provincie
Limburg, via regionaal toewijsbare middelen,
onder meer in het kader van doelstelling 2-Lim-
burg, Interreg-Limburg en Rechar ;

5° de stortingen door de NV LRM ;

6° alle andere middelen die nuttig zijn voor de re-
conversie van de provincie Limburg, toegewe-
zen op basis van wettelijke of conventionele be-
palingen.

§ 2. De verplichtingen van het fonds omvatten :

1° de financiering van initiatieven die de Vlaamse
regering kadert in de uitvoering van specifieke
programma’s ter ondersteuning van de econo-
mische en sociale reconversie van Limburg ;

2° de financiering van de verplichtingen van de
VZW Sociale Investeringsmaatschappij voor
Limburg (in vereffening), na inventarisatie door
de vereffenaar van de VZW Sociale Investe-
ringsmaatschappij van de niet-gefinancierde
verplichtingen en in zoverre die verplichtingen
zijn goedgekeurd door de Vlaamse regering."

– Aangenomen.

Artikel 4

Aan artikel 24, 4°, van hetzelfde decreet wordt de
volgende zinsnede toegevoegd : "en het Actieplan
voor Limburg."

– Aangenomen.

Artikel 5

Artikel 26 van hetzelfde decreet, gewijzigd bij het
decreet van 22 november 1995, wordt vervangen
door wat volgt :

"Artikel 26

Er wordt een politieke beleidsgroep en een be-
leidsgroep sociale partners opgericht. Die hebben
als opdracht :

1° het uitzetten van beleidslijnen afhankelijk van
de prioritaire doelstellingen van het Actieplan
voor Limburg ;

2° het toetsen van projecten aan de beleidslijnen ;

3° het voorleggen van eigen initiatieven aan de be-
voegde instanties tot realisatie van de voorop-
gestelde doelstellingen in het kader van het Ac-
tieplan voor Limburg ;

4° het toezien op en evalueren van de voortgang
van het Actieplan voor Limburg.".

– Aangenomen.

Voorzitter
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Artikel 6

Artikel 27 van hetzelfde decreet, gewijzigd bij het
decreet van 22 november 1995, wordt vervangen
door wat volgt :

"Artikel 27

De Vlaamse regering wordt gemachtigd deel te
nemen aan de VZW PWL die instaat voor de on-
dersteuning van de opdrachten van de Beleids-
groepen. De werkingsmiddelen van de VZW wor-
den ten laste genomen van het fonds."

– Aangenomen.

Artikel 7

Artikel 28 van hetzelfde decreet, opgeheven door
het decreet van 22 november 1995, wordt opnieuw
opgenomen in de volgende lezing :

"Artikel 28

De Vlaamse regering regelt de samenstelling en de
verdere werking van de beleidsgroepen overeen-
komstig de bepalingen van het Actieplan voor
Limburg.".

– Aangenomen.

Artikel 8

In titel II van hetzelfde decreet wordt hoofdstuk
III met de artikelen 29 en 30 opgeheven.

– Aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is gesloten.

We zullen morgen om 16 uur de hoofdelijke stem-
ming over het voorstel van decreet houden.

VOORSTEL VAN RESOLUTIE van de heer
Ludo Sannen, mevrouw Kathleen Helsen en de
heren André Van Nieuwkerke, Roland Deswaene
en Kris Van Dijck betreffende de erkenning, de in-
tegratie en begeleiding van leerlingen met leer-
stoornissen

– 1241 (1998-1999) – Nrs. 1 en 2

Bespreking

De voorzitter : Dames en heren, aan de orde is het
voorstel van resolutie van de heer Sannen, me-
vrouw Helsen en de heren Van Nieuwkerke, Des-
waene en Van Dijck betreffende de erkenning, de
integratie en begeleiding van leerlingen met leer-
stoornissen dat luidt als volgt :

Het Vlaams Parlement,

– overwegende

1° dat het recht van elke leerling op kwaliteits-
vol onderwijs het beste gegarandeerd kan
worden wanneer het onderwijs zich aanpast
aan de leerling in plaats van dat de leerling
zich moet aanpassen aan het onderwijs ;

2° dat de school in eerste instantie verantwoor-
delijk is voor de begeleiding van het onder-
wijsleerproces bij kinderen en jongeren en
zij bijgevolg de remediëring van leerproble-
men en -stoornissen niet kan afwentelen op
schoolexterne instanties ;

3° dat er een internationale tendens tot integra-
tie bestaat, in het licht waarvan ook in
Vlaanderen wordt nagedacht en aanbevelin-
gen worden geformuleerd over inclusief on-
derwijs, onder meer door de Vlaamse Onder-
wijsraad ;

4° dat in de beleidsbrief "School maken in
Vlaanderen" van oktober 1995 duidelijk
wordt geschreven dat kwaliteitsonderwijs be-
tekent dat gelijke kansen geboden worden
voor onder meer jongens en meisjes, voor
migranten, voor kinderen met minder leer-
mogelijkheden en -aspiraties en dat elke
school een eigen aanpak voor elke jongere
zal moeten uitwerken. Dat wordt "een
school naar maat van het kind", genoemd
waarbij een verdere uitdieping van de reeds
bestaande projecten inzake toegang tot het
onderwijs en zorgverbreding noodzakelijk
zal zijn ;

Voorzitter
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5° dat momenteel van heel wat leerlingen in het
gewone onderwijs erkend wordt dat ze speci-
fieke onderwijsbehoeften hebben ;

– vraagt aan de Vlaamse regering om

1° "leerstoornissen en de deskundige aanpak
ervan" in voldoende mate op te nemen in de
initiële opleiding van het onderwijzend per-
soneel op alle onderwijsniveaus, om een ant-
woord te kunnen bieden op de specifieke on-
derwijsbehoeften van leerlingen in het gewo-
ne lager en secundair onderwijs die te kam-
pen hebben met een specifieke leerstoornis,
en ervoor te zorgen dat de deskundigheid in-
zake het werken met leerstoornissen vol-
doende opgenomen wordt in de besluiten
van de Vlaamse regering betreffende de ba-
siscompetenties van leraren ;

2° in zoverre het thema "leerstoornissen en de
deskundige aanpak ervan" onvoldoende aan
bod komt in het nascholingsbeleid van de
scholen, dat als prioritair onderwerp op te
nemen in de lijst van de op initiatief van de
Vlaamse regering aangeboden nascholing
van leerkrachten en directeurs ;

3° het volgen van erkende navorming en de im-
plementatie ervan in de onderwijspraktijk te
stimuleren voor leerkrachten die een navor-
mingsprogramma hebben afgewerkt dat hen
competenter maakt in het begeleiden van
leerlingen met een specifieke leerstoornis.
Eén van de mogelijkheden daartoe zou het
toekennen van verhoogde weddeanciënniteit
kunnen zijn ;

4° de opvang- en begeleidingsmogelijkheden
van de gewone school in zowel het basison-
derwijs als het secundair onderwijs te verrui-
men, opdat de gewone scholen voor leerlin-
gen met leerstoornissen de nodige leerhulp,
gekaderd in een handelingsplan, kunnen
aanbieden. Dat kan door de haalbaarheid te
onderzoeken van een optimale samenwer-
king tussen onderwijs en de externe ambu-
lante hulpverleningsdiensten, die zelfs de in-
tegratie van de externe ambulante hulpverle-
ning kan inhouden in het onderwijsveld. Te-
vens kan de haalbaarheid onderzocht wor-
den van uitbreiding of vernieuwing van het
GON, waardoor die niet beperkt blijft tot te-
rugplaatsingsbegeleiding en beperkt is in
duur, maar opgevat wordt als een extra hulp

aan de leerling, die op basis van een multidis-
ciplinair diagnostisch onderzoek van een
CLB (huidig PMS) omschreven wordt als
een leerling met een specifieke leerstoornis
waarvoor de begeleiding van het gewone on-
derwijs ontoereikend is en waarvoor via het
GON deskundige ondersteuning vanuit het
buitengewoon onderwijs kan worden inge-
schakeld ;

5° wetenschappelijk onderzoek naar de deskun-
dige aanpak van leerlingen met leerstoornis-
sen in het onderwijs en de ontwikkeling van
specifieke hulpmiddelen te stimuleren ;

6° aan leerlingen en ouders het recht te verle-
nen op een "gemotiveerd verslag" opgesteld
door het begeleidende CLB, waarin naast de
omschrijving van de leerstoornis als gevolg
van een multidisciplinair diagnostisch en
handelingsgericht onderzoek, ook maatrege-
len, hulpmiddelen en een handelingsplan,
aangepast aan de individuele problematiek,
opgenomen worden.

De bespreking is geopend.

De heer Van Nieuwkerke, verslaggever, verwijst
naar het schriftelijk verslag.

De heer Deswaene heeft het woord.

De heer Roland Deswaene (Op de tribune) : Mijn-
heer de voorzitter, mijnheer de minister, geachte
collega’s, nu deze zittingsperiode op haar einde
loopt en ikzelf – helaas weldra 65 jaar – mijn poli-
tieke loopbaan in Brussel in juni afrond, wil ik, wel-
licht voor het laatst op deze tribune staand, mijn
voldoening verwoorden over de sterke en gunstige
evolutie in de werking van de commissie voor On-
derwijs. Ligt dit aan de nieuwe politieke cultuur ?
Ligt het aan de aparte en vriendelijke sfeer die
deze commissie altijd heeft gekenmerkt ? Ligt het
aan de breeddenkendheid van de leden van de hui-
dige commissie ? Het is mij om het even. Met vol-
doening heb ik vastgesteld dat gesprekken over de
breuklijn tussen meerderheid en oppositie niet
enkel mogelijk zijn geworden, maar ook leiden tot
concrete resultaten die een meerwaarde bieden
aan het gehele Vlaamse onderwijsveld.

Vooral het laatste jaar werden na grondige bespre-
kingen, ook een aantal initiatieven van de opposi-
tie meestal unaniem goedgekeurd. Ik denk hierbij
aan het nieuwe Argo-decreet en aan voorstellen
van mevrouw Vanderpoorten en de heer Sannen.
Ik hoop dat het tijdperk waarin een inbreng van de

Voorzitter
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oppositie noch werd gewenst, noch geduld, defini-
tief achter de rug is.

Ook dit voorstel van resolutie werd volgens deze
nieuwe geestesgesteldheid opgesteld. Hoofdindie-
ner Sannen stelde het voor, vertegenwoordigers
van alle betrokken disciplines brachten de nodige
verduidelijkingen en verbeteringen aan, en een
paar bijeenkomsten van de werkgroep leidden tot
de voorliggende consensustekst.

Ik zal niet herhalen wat in de commissie werd be-
sproken. Aan de inhoud kan ik niets belangrijks
toevoegen. Ik wil enkel verwoorden dat het me
enorm verheugt dat het idee van een nieuwe poli-
tieke cultuur ook dit voorstel heeft bevrucht. Het
geeft me een prettig gevoel van voldoening dat ik
daarbij een inbreng heb geleverd.

Voor ik 11,5 jaar geleden in dit parlement ben aan-
beland, werkte ik ruim 25 jaar als adviseur van een
PMS-centrum. Ik moet u er dan ook niet van over-
tuigen dat ik in die laatstgenoemde periode vaak
werd geconfronteerd met leerlingen met allerhan-
de leerstoornissen. Helaas beperkte het PMS-werk
zich in die tijd vooral tot het vaststellen van de
soort en de graad van handicap of stoornis. Bij ge-
brek aan personeel, middelen en aangepaste voor-
zieningen, stonden we vaak machteloos als het op
remediëren en begeleiden van deze leerlingen aan-
kwam. De leerlingen bleven hierdoor in de kou
staan. Dit veroorzaakte frustraties en had negatie-
ve gevolgen voor het kind, de ouders en de omge-
ving.

Ik heb nog twee korte, maar belangrijke opmerkin-
gen. Ten eerste was in het oorspronkelijke voorstel
enkel sprake van dyslectische kinderen, maar tij-
dens de besprekingen werd de doelgroep uitge-
breid tot alle kinderen met leerstoornissen. Ten
tweede beperken we ons in het voorstel niet tot
kinderen van het basisonderwijs, maar richten we
ons ook tot leerlingen van het secundair onderwijs.
Dit is onontbeerlijk om efficiënt te kunnen wer-
ken.

De VLD zal uiteraard voor dit voorstel van resolu-
tie stemmen. Ik veronderstel dat het morgen una-
niem, zo niet door een zeer grote meerderheid zal
worden gesteund en aangenomen. Het vormt een
belangrijke aanzet en is een soort eerstesteenleg-
ging van een constructie die nog zeer veel werk, ge-
duld en vastberadenheid zal vergen voor concrete
resultaten merkbaar zullen zijn.

Ik hoop dat niet zal worden getreuzeld. Ik ver-
wacht dan ook van minister Baldewijns dat hij nog
tijdens deze regeerperiode de nodige initiatieven
zal nemen waardoor dit signaal geen dode letter
zal blijven. (Applaus)

De voorzitter : Dames en heren, de heer Deswaene
heeft er gewag van gemaakt dat dit misschien zijn
laatste toespraak in ons midden was, wat ik betwij-
fel.

Roland, ik zal van de gelegenheid gebruik maken
om u van op deze stoel toe te spreken. U hebt erop
gewezen dat u zich 11,5 jaar hebt ingezet in het
parlement en meer dan 30 jaar als pedagoog. U
eindigde met een positieve noot en wees op de
noodzaak om de ware problemen van onze maat-
schappij via een goede samenwerking tussen meer-
derheid en minderheid op te lossen. Een dergelijke
positieve boodschap kenmerkt u. Het is weinigen
gegeven om op een dergelijke manier afscheid te
nemen van het parlement. Ik feliciteer u daarvoor
in naam van alle collega’s. (Applaus)

Mevrouw Helsen heeft het woord.

Mevrouw Kathleen Helsen (Op de tribune) : Mijn-
heer de voorzitter, mevrouw de minister, dames en
heren, in de commissievergadering zijn we uitvoe-
rig ingegaan op een aantal aspecten van deze reso-
lutie. Het ligt niet in mijn bedoeling om die bespre-
king over te doen. Wel wil ik kort ingaan op een
aantal elementen.

In de algemene bespreking heb ik vanuit onze frac-
tie vier klemtonen gelegd, die ik uitvoerig heb toe-
gelicht : de verruiming van het voorstel tot alle
leerlingen met leerstoornissen ; het belang van vor-
ming en opleiding van leerkrachten in alle onder-
wijsniveaus ; de verruiming van de GON-reglemen-
tering en samenwerking met bestaande ambulante
hulpverlening ; en ten slotte de communicatie met
de betrokkenen, namelijk tussen CLB-school-ou-
ders en de leerling.

Met veel belangstelling en hoge verwachtingen heb
ik geluisterd naar de standpunten van de Vlaamse
regering, die minister Baldewijns op een positieve
manier naar voren heeft gebracht. Naast de positie-
ve reactie heeft hij eveneens gewezen op een aan-
tal aanmerkingen. In deze plenaire vergadering wil
ik nog even terugkomen op een aantal bedenkin-
gen : de vorming en opleiding van leerkrachten, het
stimuleren van leerkrachten tot het volgen van na-
scholing en de samenwerking tussen onderwijs en
de welzijnssector.

Deswaene
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Bij de bedenking over vorming en opleiding van
leerkrachten is verwezen naar de basiscompeten-
ties en beroepsprofielen die in de toekomst moeten
garanderen dat leerkrachten na hun initiële oplei-
ding, de nodige startcompetenties bezitten om op
een gepaste manier om te gaan met leerlingen met
speciale leerbehoeften, waaronder ook leerlingen
met leerstoornissen. Ik ben ervan overtuigd dat dit
in de toekomst positieve vruchten zal afwerpen en
dat dit de opvang van bepaalde leerlingen ten
goede zal komen.

In de uiteenzetting is er eveneens sprake van ver-
dere professionalisering van leerkrachten binnen
de voortgezette opleiding voor het buitengewoon
onderwijs. Verdere professionalisering mag niet
enkel gericht zijn op het buitengewoon onderwijs.
De problematiek die hier vandaag ter tafel ligt,
wijst erop dat professionalisering ook en misschien
vooral nodig is binnen het gewoon onderwijs. Ik
vind het spijtig dat ik niet over exacte cijfers be-
schik, maar ik weet wel dat het aantal leerkrachten
dat een voortgezette opleiding volgt, nog zeer be-
perkt is. Het zou het onderwijs ten goede komen
indien meerdere leerkrachten op het opleidings- en
vormingsaanbod zouden ingaan.

In de commissie voor Onderwijs is reeds meer-
maals het belang van permanente vorming en op-
leiding benadrukt. Nog maar pas, in het kader van
het nieuwe OSP-decreet, is dit door verschillende
commissieleden verwoord. Ik meen dat dit ook van
essentieel belang is voor leerkrachten. Vanuit de
overheid is er op het vlak van nascholing in een
uitbreiding voorzien en worden de middelen er-
voor rechtstreeks aan de scholen toegekend.

Wat de opvang en begeleiding van leerlingen met
leerstoornissen betreft, ben ik ervan overtuigd dat
vooral langdurige opleidingen, gespreid over ver-
schillende schooljaren en inhoudelijk een samen-
spel van theorie en praktijk, een groeiproces bij de
betrokken leerkracht teweegbrengen. Dat leidt tot
een zekere graad van professionalisering die in de
klaspraktijk nodig is ten aanzien van leerlingen
met leerstoornissen.

In de commissievergadering heb ik hierover reeds
uitvoerig mijn mening toegelicht. Omdat ik dit ont-
zettend belangrijk vind – en dit trouwens niet al-
leen voor leerproblemen – wil ik in deze vergade-
ring nogmaals pleiten voor een onderscheid tussen
kortstondige en langdurige vormingsprogramma’s.

De resolutie vraagt om dit bij leerkrachten te sti-
muleren en stelt concreet voor om dit via wedden-
verhogingen te doen. U hebt enige voorzichtigheid
geuit ten aanzien van deze vraag, en ik vraag u er
niet zomaar aan voorbij te gaan. Vandaag wordt al
aan leerkrachten van het buitengewoon onderwijs
met een voortgezette opleiding een weddenverho-
ging toegekend. Ook voor de leerkrachten van het
gewone secundair onderwijs heeft dit serieuze in-
spanningen gekost. Hun professionele aanpak be-
tekent een meerwaarde voor het hele onderwijs-
team en vooral voor de leerling in kwestie. Ik heb
tijdens mijn opleiding en in mijn beroepspraktijk
altijd geleerd dat men mensen kan veranderen
door hun positieve gedrag te stimuleren en te belo-
nen. Dit werkt niet alleen bij jongeren maar ook bij
volwassenen.

Ten slotte wil ik nog even terugkomen op het voor-
stel tot samenwerking tussen het gewone onderwijs
en de ambulante hulpverleningsinstanties. U hebt
erop gewezen dat de begeleiding in eerste instantie
moet gebeuren door de leerkrachten van het gewo-
ne onderwijs zelf. Dat zou ideaal zijn, maar door
het beperkte personeelsbestand blijft dat voorlopig
onmogelijk. In het buitengewoon onderwijs type 8
en in de hulpverlening is een grote deskundigheid
aanwezig qua methodieken, maar ook een schat
aan praktijkervaring. Laat deze kansen niet onbe-
nut. Ik geloof dat het gewoon onderwijs op termijn
zelf de leerlingen met leerstoornissen zal opvan-
gen. Deze resolutie biedt al op korte termijn resul-
taat.

Mijn fractie zal dit voorstel van resolutie goedkeu-
ren en geeft u het vertrouwen om deze resolutie
om te zetten in concrete beleidsmaatregelen. (Ap-
plaus)

De voorzitter : De heer Van Dijck heeft het woord.

De heer Kris Van Dijck (Op de tribune) : Collega’s,
dit voorstel van resolutie mag niet onopgemerkt
voorbijgaan. De commissie voor Onderwijs heeft
zich de voorbije jaren vooral bezig gehouden met
structuren en middelen. We wilden ons veel liever
bezighouden met de inhoud en de kwaliteit van het
onderwijs. We hoorden vaak zeggen dat politici de
echte onderwijswereld niet kennen. Dat klopt ech-
ter niet, want de commissieleden komen een voor
een uit het onderwijs, en alle afdelingen zijn verte-
genwoordigd. We weten perfect waar we het over
hebben.

Ik denk dan ook dat we met deze resolutie datgene
bereiken wat we al maanden en jaren betrachten.
Het is de verdienste van de heer Sannen dat deze

Helsen
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materie aan bod komt. De resolutie gaat over kwa-
liteit, over wat we in onze scholen willen bereiken.

Tijdens mijn lerarenopleiding zei een pedagoog me
dat slimme kinderen geen leerkracht nodig heb-
ben. Het volstaat hen een boek of een PC te geven.
Ze zijn in staat alles zelf te leren. Het zijn echter
net de kinderen met moeilijkheden, en zeker die
met leerstoornissen, die behoefte hebben aan ie-
mand die hen bij de hand neemt bij het doorlopen
van een leerproces.

Hierover gaat deze resolutie. We wensen een zeer
belangrijk signaal te geven aan de ouders van kin-
deren met leerstoornissen. Het moet gedaan zijn
met de mensen van het kastje naar de muur te stu-
ren. We doen een oproep naar de scholen. Elk kind
heeft recht op kwaliteit in zijn school, elk kind
moet centraal staan. Het is de verdomde plicht van
elke school om hieraan aandacht te besteden.

Er zijn nog te veel voorbeelden van scholen die
kinderen doorsturen omdat ze niet voldoende
presteren, omdat ze niet voldoen aan de verwach-
tingen. Ze moeten dan op zoek gaan naar institu-
ten waar ze hopelijk wel aan hun trekken komen.

We wensen een signaal te geven aan leerkrachten
en scholen om aandacht te schenken aan deze kin-
deren. Dit is gemakkelijker gezegd dan gedaan.
Deze resolutie hecht daar voldoende aandacht aan.
We moeten ervoor zorgen dat onze onderwijzers,
scholen en CLB’s hefbomen krijgen om kwaliteits-
vol met kinderen te werken.

In het commissieverslag staat dat de minister van
Onderwijs heeft gezegd dat daar nu reeds via de
leerkrachtenopleiding aandacht aan wordt besteed.
Ik ben daar blij om. Een ander essentieel punt is
echter de nascholing. Waarom kan men daarvoor
geen stimuli geven zodat leerkrachten worden aan-
gezet om dagelijks met deze kinderen op een effi-
ciënte, professionele manier om te gaan ?

Deze resolutie roept op om aandacht te schenken
aan dit probleem. Ik hoop dat deze vraag van de
commissie morgen wordt gehoord in heel Vlaande-
ren en dat de mensen met kinderen met leermoei-
lijkheden worden gesteund wanneer ze in de
school kwaliteitsonderwijs eisen.

Bij het indienen van de resolutie, riep de heer San-
nen in de eerste plaats op het probleem van de dys-
lexie te behandelen. Hij en ook anderen waren
bang dat indien het onderwerp ruimer werd be-

schouwd, het probleem dat we wensten te bena-
drukken, zou verdrinken in het geheel van de leer-
stoornissen.

Ondanks deze opmerkingen verheugt het me dat
we de zaak in een bredere context hebben ge-
plaatst. We moeten er dan wel op toezien dat de es-
sentie niet verloren gaat en dat de resolutie niet in
één of andere schuif verdwijnt. Ik wens in ieder
geval de woorden van de heer Deswaene nogmaals
te onderstrepen. Ik ben blij dat wij, hier in het
Vlaams Parlement, tot zo een resolutie zijn kunnen
komen. (Applaus)

De voorzitter : De heer Sannen heeft het woord.

De heer Ludo Sannen (Op de tribune) : Mijnheer
de voorzitter, na de bespreking in commissie –
waar mijns inziens de belangrijkste bestanddelen
van deze resolutie reeds geformuleerd zijn – en na
de interessante tussenkomsten in deze plenaire
vergadering, voel ik me niet meer geroepen om de
inhoudelijke elementen aan te halen waarom deze
resolutie belangrijk is.

Ik wil eerst en vooral alle leden van de commissie
voor Onderwijs bedanken voor de positieve en
boeiende samenwerking die uiteindelijk aanleiding
heeft gegeven tot deze resolutie. Zij gaat veel ver-
der dan enkel en alleen dyslexie. Het gaat erom
alle leerstoornissen als een element naar voren te
schuiven in de kwaliteitszorg die de overheid heeft
ten opzichte van het onderwijs. Ik denk dat het be-
langrijk is dat we dit verruimd hebben. De haal-
baarheid van die verruiming was aanvankelijk twij-
felachtig. Vooral de vorige minister van Onderwijs
had wat dit betreft duidelijk een zekere huiver. Ik
denk dat we in de werkgroep de juiste beslissing
hebben genomen. We hebben alle leerstoornissen
onder dezelfde noemer geplaatst en met dezelfde
aandacht naar voren geschoven en beklemtoond.

Ik wil het belang van deze resolutie trouwens be-
nadrukken aan de hand van een artikel in het tijd-
schrift Klasse van maart 1999. We hebben dit tijd-
schrift gisteren allen in de brievenbus gekregen. Ik
wil hier een aantal zaken uit citeren die nogmaals
onderstrepen hoe belangrijk het is dat er vanuit het
beleid, zowel vanuit dit parlement als vanuit het
kabinet van de minister van Onderwijs, initiatieven
worden genomen om de aandacht voor leerstoor-
nissen in het onderwijs aan te scherpen.

Ik citeer : ‘“Iedereen kan lezen. Ik ken niemand die
dat niet kan. Dyslexie, laat me niet lachen.” Dat las
Leen, moeder van Mattias – nu 17 – in het school-
krantje van de lagere school van haar zoon. Mattias

Van Dijck
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heeft dyslexie, opgemerkt in het vierde leerjaar.
Zijn onderwijsloopbaan gaat ten koste van veel
moeite, woede en verdriet. Een constant gevecht
tegen onbegrip en vooroordelen. En tegen eigen
ontmoediging. Mattias volgt nu het vijfde jaar We-
tenschappen-Wiskunde. En dat is niet evident.’

Ik geef u nog een ander citaat : ‘In het eerste leer-
jaar kon Liesbeth – nu 14 – met Pasen nog niet
lezen. Dat komt wel in orde, verzekerde de leer-
kracht haar ouders. Oefen maar goed. In het twee-
de leerjaar nam de taakleerkracht contact met hen.
Ik had geen idee wat dyslexie was, vertelt moeder
Anita. Nu zit Liesbeth in het derde jaar Sociaal-
Technische : “Ik heb tot het zesde leerjaar lager on-
derwijs extra hulp gehad op school en op een cen-
trum voor leerproblemen. En nu houden ze er op
school ook rekening mee dat ik dyslexie heb. Mijn
klasleraar heeft daarom in het begin van het jaar
een bewijsje gevraagd. Ik heb bijvoorbeeld iets
meer tijd nodig dan anderen om een toets te
maken. Vragen zijn me niet altijd direct duidelijk
en dan krijg ik uitleg”.’

Ik haal deze uitspraak aan omdat het hier gaat om
het bewijsje. We hebben over dit element lang ge-
discussieerd. Op de een of andere manier is dit
blijkbaar toch belangrijk, onder meer als signaal
voor leraren en scholen om de nodige aandacht te
schenken aan deze problematiek. Ik weet wel dat
reeds heel wat scholen deze aandacht aan de dag
leggen.

Een PMS-directeur formuleert het in hetzelfde ar-
tikel als volgt : ‘Een zorgzame school geeft elk kind
de kans vorderingen te maken. Elk kind met lees-,
reken- of spellingproblemen heeft recht op hulp.’
Het etiket dyslexie of dyscalculatie is in die om-
standigheden niet meer zo belangrijk. Volgens de
geciteerde directeur is het wel belangrijk dat die
extra hulp voor elke leerling er komt.

Een beetje verder in de tekst valt ook nog het vol-
gende te lezen : ‘Het etiket dyslexie kan voor een
leerling zelf of zijn ouders wel een verademing be-
tekenen : eindelijk erkenning dat de problemen er
niet zijn door te weinig inspanningen of domheid.’

Een van de belangrijkste verdiensten van deze re-
solutie is het feit dat volgens de tekst ouders en
leerlingen het recht hebben om een gemotiveerd
verslag te krijgen, waarin niet enkel de diagnose
wordt vermeld, maar ook een plan is opgenomen
dat in overleg met leraren en schooldirecties in de
nodige begeleiding voorziet.

Wat mevrouw Helsen hier heeft gezegd, is ontzet-
tend belangrijk. In haar antwoord op de tekst die
de minister in de commissie heeft voorgelezen, be-
nadrukt ze het belang van navorming en -scholing.
Die navorming en -scholing over leerlingen met
leerstoornissen in het gewone onderwijs, verschilt
van deze voor leraren die in het buitengewone on-
derwijs aan de slag zijn. Beide vormen van bijscho-
ling zijn op zich volwaardig, en zijn noodzakelijk.
Elke soort van navorming en -scholing heeft zijn
eigen didactische en pedagogische benadering.

De heer Deswaene heeft duidelijk gezegd dat de
aandacht van de commissie voor deze resolutie in
het onderwijsveld en bij de ouders heel wat ver-
wachtingen heeft gecreëerd. De goedkeuring van
deze resolutie zal de minister van Onderwijs ertoe
aanzetten om de nodige initiatieven te nemen. Ik
hoop dat hij nog tijdens deze zittingsperiode enke-
le aanzetten en signalen zal geven waaruit blijkt
dat hij deze resolutie gestalte wil geven in het con-
crete beleid.

Welke maatregelen hij ook treft, een minister al-
leen kan er niet voor zorgen dat er meer aandacht
is voor deze problematiek in het onderwijs. Dat
vraagt een breder draagvlak. Er is de integratie van
deze aandacht in de lerarenopleiding, het moet
worden benadrukt door de begeleiders van de
CLB’s en de schooldirecties. Maar als de minister
deze resolutie ernstig neemt en nog tijdens deze
zittingsperiode initiatieven neemt, denk ik dat een
cultuuromslag gestalte zal krijgen.

Ik dank iedereen voor de steun bij de totstandko-
ming van deze resolutie. Het is erg belangrijk dat
het parlement toont dat de kwaliteit van het onder-
wijs primeert op alle financiële en structurele
maatregelen, die overigens ook nodig zijn. (Ap-
plaus)

De voorzitter : Vraagt nog iemand het woord ?
(Neen)

De bespreking is gesloten.

We zullen morgen om 16 uur de hoofdelijke stem-
ming over het voorstel van resolutie houden.

Sannen
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VOORSTEL VAN RESOLUTIE van de heer Jo-
achim Coens betreffende de ondersteuning van een
kwaliteitsvolle en fijnmazige fuifinfrastructuur in
Vlaanderen
– 1247 (1998-1999) – Nrs. 1 tot 3

Bespreking

De voorzitter : Dames en heren, aan de orde is het
voorstel van resolutie van de heer Coens betreffen-
de de ondersteuning van een kwaliteitsvolle en fij-
nmazige fuifinfrastructuur in Vlaanderen dat luidt
als volgt :

Het Vlaams Parlement,

– overwegende dat

1° fuiven een onmiskenbaar onderdeel vormt
van de Vlaamse jeugdcultuur, maar dat
kleinschalige fuiven van jeugdverenigingen
meer en meer onmogelijk worden door het
huidige acute gebrek aan geschikte plaatse-
lijke fuifinfrastructuur en ten gevolge van ge-
beurlijke, niet-overlegde, plaatselijke regle-
menteringen ;

2° er zich momenteel een disproportie voor-
doet in de milieureglementering geldend
voor gewone horeca, kleinschalige fuifzalen
en megadancings. Sinds 1995 gelden voor lo-
kalen groter dan 100 m2 met een dansgele-
genheid immers strenge milieunormen. Ook
feestzalen of lokalen waarin per jaar meer
dan 12 fuiven of dansfeesten plaatsvinden,
zijn sindsdien onderworpen aan strenge ge-
luidsnormen. Voor elk van die zalen moet
een volledig akoestisch onderzoek uitge-
voerd worden. De prijs daarvan loopt al vlug
op tot meer dan honderdduizend frank, het-
geen maar al te vaak een onhaalbare kosten-
plaats blijkt te zijn voor de lokale VZW's die
de zalen bezitten. Voor zalen met minder
dan 12 dansfeesten gelden minder zware
normen, maar aangezien dat quotum moet
worden verdeeld onder alle socioculturele
organisaties in een gemeente, moeten de jon-
geren zich dikwijls tevreden stellen met
amper één of twee lokale fuiven per jaar ;

3° het, zowel vanuit sociaal oogpunt als vanuit
het oogpunt van de verkeersveiligheid, wen-
selijk is om jeugdgroepen zoveel mogelijk de
kans te geven in hun eigen gemeente of dorp
kleinschalige fuiven te laten organiseren in
plaats van weggedreven te worden naar de
grote anonieme dansbunkers ;

4° het noodzakelijk is om de geluidsoverlast
voor de omwonenden tot een minimum te
beperken, een verantwoordelijkheid die
jeugdgroepen dienen te nemen ;

5° de noodzaak om met betrekking tot de fuif-
problematiek binnen de gemeente, zeker ge-
zien de recente uitbreiding van de bevoegd-
heden inzake handhaving, voldoende overleg
te organiseren, waardoor binnen ieders ver-
antwoordelijkheid aangepaste reglementen
en afspraken kunnen worden vastgelegd ;

6° de positieve resultaten die in meerdere ge-
meenten werden bereikt door de inzet van
fuifwijzers (fuifboxen, fuiftalisman, ...) die af-
hankelijk van de gemeente een geïntegreerd
geheel omvatten van reglementen, subsidies,
contracten, administratieve wegwijzers, ge-
luidsmeters, materiaal voor fuifstewards ... ;

7° er belangrijke investeringen nodig zullen zijn
om de bestaande socioculturele infrastruc-
tuur aan te passen aan de minimale eisen in-
zake veiligheid en milieu ;

8° het gewest, de provincie, de gemeente, de ei-
genaar en de gebruiker de verantwoordelijk-
heid daarvoor delen ;

– vraagt de Vlaamse regering

1° na te gaan op welke wijze de milieuvoor-
waarden geldend voor kleinschalige fuifin-
frastructuur en megadancings op redelijke
wijze kunnen worden gedifferentieerd, reke-
ning houdend met de geluidsnormen die gel-
den voor andere vormen van elektronisch
versterkte muziek ;

2° na te gaan in hoeverre binnen het jeugd-
werkbeleidsplan omtrent de fuifproblema-
tiek een dialoog kan worden opgestart tus-
sen jeugdorganisaties en de gemeente, waar-
door onder meer het systeem van fuifwijzer
veralgemeend zou kunnen worden ;

3° vanaf 1999 de nodige middelen te reserveren
waarmee, in samenwerking met provincies,
gemeenten en verenigingen, de bestaande in-
frastructuur opnieuw ten nutte kan worden
gemaakt en kan worden aangepast aan de
minimale vereisten inzake milieu en veilig-
heid.

De bespreking is geopend.

-43- Vlaams Parlement  –  Plenaire vergadering  –  Nr. 36  –  2 maart 1999



De heer Tobback, verslaggever, verwijst naar zijn
verslag.

De voorzitter : De heer Keulen heeft het woord.

De heer Marino Keulen : Mijnheer de voorzitter,
geachte collega’s, ik spreek van op mijn bank
omdat ik het zeer kort zal houden. Het voorliggen-
de voorstel is erg positief, hoewel het zeker niet het
laatste initiatief met betrekking tot dit onderwerp
zal zijn. Het is de verdienste van de heer Coens dat
hij het debat aanzwengelt en op beleidsniveau be-
spreekbaar maakt. Iedereen herinnert zich onge-
twijfeld de nieuwsuitzendingen over Leuvense stu-
denten die op straat kwamen om het gebrek aan
fuifinfrastructuur aan te klagen. Onder fuifinfra-
structuur begrijp ik datgene wat staat tussen cafés
en jeugdhuizen enerzijds, en wat de heer Coens de
dansbunkers of megadancings noemt, anderzijds.

Ik heb niet zelf aan de werkzaamheden van de
commissie deelgenomen, omdat deze samenvielen
met werkzaamheden van een andere commissie
waar ik aanwezig moest zijn. Ik heb echter met
veel interesse de besprekingen gevolgd, en alles ge-
lezen wat daarover is verschenen.

Net als voor andere domeinen die als horizontaal
worden omschreven, wordt ook bij de jeugd te wei-
nig een link met andere domeinen gelegd. Zo be-
staat er bijvoorbeeld een duidelijke link tussen
jeugd en milieu. De heer Coens verwijst naar de
geluidsnormering. Een ander voorbeeld is de ruim-
telijke locatie. Daarbij denken we aan zonevreem-
de locaties. Ook binnen de sportsector wordt men
met dit probleem geconfronteerd. We stellen dan
ook vast dat er een duidelijk gebrek is aan eenheid
binnen het beleid. Iedereen maakt reglementerin-
gen die op zich wel verdienstelijk zijn. Wanneer
deze echter worden toegepast, wordt het onder-
werp van de beleidsbeslissingen vaak het lijdend
voorwerp ervan.

Ik had het daarnet over het strenge beleid inzake
ruimtelijke ordening en zonevreemde locaties. In
mijn eigen gemeente ligt aan de rand van een
KMO een locatie die bijzonder geschikt is als fuif-
infrastructuur. Overeenkomstig de vigerende wet-
geving inzake ruimtelijke ordening is dit echter
niet mogelijk. Dat is jammer.

Deze resolutie is het begin van een debat. Er zal
overleg moeten worden gepleegd met alle betrok-
ken actoren en met de gemeentebesturen. Ons ge-
meentebestuur werkt, net al alle Maaslandse ge-

meenten, met een syllabus ‘Fuiven moet kunnen,
thuiskomen ook’. Het is een soort van handleiding
om het fuifgebeuren in goede banen te leiden.

Het tweede onderwerp dat tijdens dit debat moet
worden behandeld, is het financiële aspect. Wie
gaat dat betalen, en voor wie ? Daarover moet dui-
delijkheid worden gecreëerd. We vinden dit een
puik initiatief en zullen dan ook constructief mee-
werken aan het vervolg van dit debat.

De voorzitter : De heer Coens heeft het woord.

De heer Joachim Coens : Mijnheer de voorzitter,
deze resolutie werd unaniem, na bespreking en
amendering, goedgekeurd. Ondertussen is ook de
Vlarem-wetgeving enigszins gewijzigd.

Het in deze resolutie behandelde probleem wordt
door iedereen onderkend. Fuiven is maar een klein
onderdeel van de jongerencultuur. De jongerencul-
tuur heeft het niet altijd gemakkelijk in onze over-
gereglementeerde wereld. Dat blijkt op verschil-
lende vlakken. We hebben daar in de commissie
voor Cultuur reeds op gewezen tijdens de bespre-
king van het pop- en rockbeleid, het museumbe-
leid, het bosdecreet, enzovoort.

Ook binnen het jeugdwerk was er op een bepaald
ogenblik vraag naar een beleidsnota Jeugd. Vanaf
de volgende zittingsperiode moet het mogelijk zijn
een beleidsnota Jeugd op te stellen die niet alleen
over jeugdwerk spreekt, maar die over alle beleids-
domeinen heen nagaat met welke problemen de
jeugd wordt geconfronteerd.

Fuiven is hiervan één aspect. Het is belangrijk dat
dit mogelijk is binnen de lokale gemeenschap
omdat de jeugdwerking, de studentenbeweging, en-
zovoort, in die gemeenschap zijn geworteld. Dat
moet in veilige omstandigheden kunnen gebeuren,
met respect voor de omgeving. Er moet ruimte zijn
in lokale entiteiten. We mogen niet iedereen door-
verwijzen naar de megadancings. Die kunnen ook
zinvol zijn, maar daarover gaat het niet. Jongeren
die in hun eigen gemeenschap een feest bouwen,
vormen een heel ander concept.

Ook andere partijen hebben vastgesteld dat één op
twee gemeenten in Vlaanderen een probleem heb-
ben. Ze beschikken namelijk over kleine zalen die
niet meer beschikbaar zijn voor fuiven van plaatse-
lijke verenigingen of jongerengroepen. Daarvoor
bestaan verschillende redenen. Eigenaars haken
bijvoorbeeld af omdat andere zaken meer opbren-
gen. Anderen zien het niet zitten om aanpassingen
uit te voeren. Nog andere problemen zijn er met de

Voorzitter
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openbare orde en de burenhinder. We moeten in-
derdaad erkennen dat de steeds toenemende ver-
stedelijking problemen meebrengt. Ten slotte is er
ook de wetgeving.

We hebben de verschillende problemen besproken
in de commissie. Het was een goed debat. Het leid-
de tot een drietal grote onderdelen waar aandacht
aan moet worden besteed. Ten eerste kan overleg
op lokaal vlak heel wat oplossen. Er moet worden
nagegaan hoe zalen waar nog twaalf feesten per
jaar kunnen worden georganiseerd, in eerste in-
stantie naar de lokale verenigingen kunnen gaan.
Welke impulsen kunnen gemeenten daartoe
geven ? Hoe kan er overleg komen over het gedrag
op en rond fuiven ? Dat overleg kan dan tot be-
paalde afspraken leiden. Hoe kunnen jongeren
worden geholpen met de administratieve romp-
slomp ? Heel wat gemeenten geven al een aanzet,
bijvoorbeeld door middel van een fuiftalisman,
fuifbox of fuifwijzer. Het zou goed zijn als dat kon
worden verankerd in het jeugdwerkbeleidsplan. Er
zou gestructureerd overleg moeten worden ge-
pleegd op lokaal vlak, zoals dat ook gebeurt voor
lokalen of subsidies voor kampen. Door dat over-
leg zouden al heel wat problemen kunnen worden
opgelost.

Een tweede onderdeel betreft de wetgeving. Er is
differentiatie nodig tussen kleinschalige fuifinfra-
structuur en megadancings. Dat wordt ook in dit
voorstel van resolutie gevraagd. Zodra in een
jeugdhuis, café of zaaltje wordt gedanst, komt men
terecht in het debat over de normen voor megafui-
ven.

Ten derde is er het verhaal van de middelen. De
gebouwen van een aantal verenigingen kunnen
niet worden aangepast aan de milieu- en veilig-
heidswetgeving. Nochtans is dat zowel voor de om-
geving als voor de gebruiker belangrijk. We moeten
nagaan hoe er impulsen kunnen worden gegeven,
in samenspraak met provincies, gemeenten en ver-
enigingen. Volgens mij is dat mogelijk. Er werd
trouwens al bewezen dat de overheid bereid is de
Vlaremwetgeving gedeeltelijk aan te passen. Er
moet ook worden nagegaan hoe in de uitvoerings-
besluiten en het programmadecreet inzake finan-
ciering rekening kan worden gehouden met deze
drie onderdelen in dit voorstel van resolutie.

De voorzitter : De heer Van Dijck heeft het woord.

De heer Kris Van Dijck (Op de tribune) : Mijnheer
de voorzitter, met enige schroom kijk ik de heren

Keulen en Coens in de ogen. Mijn schroom is te
wijten aan het feit dat de commissiebespreking
plaatsvond op de dag dat we met de commissie
voor Media in het buitenland zaten. Ik heb de tekst
wel aandachtig gelezen.

Mijnheer Coens, ik kan uw gedachtegang volledig
volgen. Ik sta voor 200 percent achter de bezorgd-
heid, problemen en overwegingen die u hebt geuit.
Ook ik vind dat fuiven moet kunnen in de gemeen-
te zelf en dat jongeren niet naar megadancings
hoeven. Ze moeten terecht kunnen in hun eigen
dorp, waar fuiven aansluit bij het jeugdhuis of de
jeugdvereniging.

Ik wil wel enkele vragen stellen bij wat hier con-
creet wordt verzocht. Wordt inderdaad aan onze
bezorgdheid tegemoetgekomen ? De heer Keulen
heeft dit zonet ook al aangehaald. Het fuifpro-
bleem is immers niet enkel een milieuprobleem.
Het is veel meer dan dat. Ik trek misschien mijn
stoute schoenen aan, maar wil toch enkele opmer-
kingen formuleren.

In het eerste punt van het voorstel van resolutie
wordt gevraagd na te gaan op welke wijze de mi-
lieuvoorwaarden voor kleinschalige fuifinfrastruc-
tuur en megadancings op redelijke wijze kunnen
worden gedifferentieerd. Deels gebeurt dat natuur-
lijk al. Men heeft inderdaad zalen waar maximaal
twaalf fuiven per jaar worden georganiseerd. Ik
stel me soms ook de vraag of men hun dergelijke
zware milieuvoorwaarden moet opleggen. Ik opper
dit maar ter discussie. Bij jeugdfuiven bedraagt de
maximaal toegelaten geluidsdruk 120 decibel. De
meesten overschrijden die norm en dan moeten de
lokale besturen maar optreden. Maar zelfs al gaat
het over zo een zaal, toch blijft men zitten met die
overlast.

Ik wil daar als lokaal verantwoordelijke nog een
element aan toevoegen. Met de grens van 120 deci-
bel wordt nauwelijks rekening gehouden. Maar
ook 120 decibel is schadelijk voor ons gehoor. In
onze gemeente liep er eens een tentoonstelling
over gehoorschade door te veel lawaai. In dat ver-
band bestaat de ARAB-wetgeving met betrekking
tot geluid in werkateliers. Mensen die dagelijks
moeten werken onder een hoge geluidsdruk, wor-
den verplicht oorbeschermers te dragen. Frequent
vertoeven in zalen waar veel lawaai wordt ge-
maakt, is inderdaad schadelijk. In onze gemeente
verzorgt één disc-jockey alle jeugdfuiven. Elk jaar
zet deze het geluid harder dan het vorige jaar, wat
volgens mij te wijten is aan het feit dat hij niet
meer hoort wat hij speelt. Vandaar mijn waarschu-
wing. Laten we alert blijven inzake milieuvergun-

Coens
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ningen, ook voor dit soort fuifzalen. Ik zeg dit uit
een terechte bekommernis over gehoorschade.

Verder vind ik het inderdaad heel belangrijk dat
gemeenten zelf initiatieven nemen. Als ik de heer
Keulen hoor en zie wat er op andere plaatsen ge-
beurt, merk ik dat reeds heel wat afspraken wor-
den gemaakt.

Tot slot is er de discussie wie wat betaalt. Als
jeugdverenigingen een zaaltje willen huren om er
een fuif te organiseren, moeten ze vaak niet weinig
betalen. Ik vraag me af of de overheid dit alles
moet betalen. Het gaat niet alleen over de isolatie,
maar ook over brandveiligheidsnormen en derge-
lijke. We mogen daar niet licht overheen gaan.
Want zolang alles goed gaat, is er niets aan de
hand. Wie net als ik burgemeester is, weet wat ik
bedoel : als er in een jeugdfuifzaal iets gebeurt en
men niet in orde is met de brandveiligheidsnormen
of de verzekeringen, draait men volledig op voor
de geleden schade.

Onze fractie staat volledig achter de bekommernis-
sen in dit voorstel. Er moeten inderdaad wat af-
spraken worden gemaakt. Er zijn bijsturingen
nodig om het Vlaams fuifgebeuren mogelijk te
maken, maar het moet ook in goede banen worden
geleid. Dat aspect ontbreekt toch enigszins in dit
voorstel. (Applaus bij de VU)

De voorzitter : De heer Coens heeft het woord.

De heer Joachim Coens : Mijnheer Van Dijck, ik
heb zeker begrip voor uw opmerkingen. De bedoe-
ling van die differentiatie is echter juist om een
antwoord te geven op de opmerkingen die u
maakt. Ook voor cafés waar er gedanst wordt, is er
op zich nu geen probleem. Dat onderscheid met
een kleine feestzaal, waar jaarlijks meer dan twaalf
keer wordt gedanst, is hoe dan ook gering. Daarom

wil ik die beide aan één kant plaatsen. Aan de an-
dere kant plaats ik dan de megadancings, waarbij
het uiteraard wel om zeer veel personen gaat. Op
die manier krijgt men een differentiatie in de wet-
geving. Dit betekent natuurlijk niet dat er voor
cafés, kleine feestzalen en dancings geen akoesti-
sche normen moeten zijn voor elektronisch ver-
sterkte muziek. Er moet echter wel een differentia-
tie plaatsvinden : enkel op die manier kunnen ze
op gelijke voet worden behandeld. Zo kunnen pro-
blemen die ook voor cafés gelden, echt worden
aangepakt.

De voorzitter : Vraagt nog iemand het woord ?
(Neen)

De bespreking is gesloten.

We zullen morgen om 16 uur de hoofdelijke stem-
ming over het voorstel van resolutie houden.

REGELING VAN DE WERKZAAMHEDEN

De voorzitter : Dames en heren, hiermee zijn we
aan het einde gekomen van onze werkzaamheden
voor vandaag.

We komen morgen om 9 uur en 14 uur opnieuw
bijeen om onze agenda verder af te handelen.

De vergadering is gesloten.

– De vergadering wordt gesloten om 17.19 uur.

Van Dijck
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